
گـــزارش

آغاز بتن ریزی فونداسیون اصلی محل استقرار TBM در ایستگاه کهندژ

مدیرعامل ســازمان 
قطار شهری اصفهان 
و حومه گفت: از صبح دیــروز عملیات 
بتن ریزی فونداسیون اصلی محل استقرار 
تی. بی. ام جبهه غربی خط دو قطار شهری 

آغاز شده است.

محمدرضا بنکدار اظهار کرد: سه هزار مترمکعب 
بتن ریزی فونداسیون محل استقرار دستگاه حفار 
در جبهه غربی خط دو قطار شــهری و ایستگاه 

کهندژ به صورت همزمان در حال اجرا است.
وی با بیان اینکه ایســتگاه های قطار شــهری 
قبل از ورود دســتگاه حفار احداث شده و باعث 
صرفه جویی در هزینه ها می شود، افزود: در مرحله 
نخست ۱۵۰۰ متر مکعب بتن ریزی می شود و در 
مرحله دوم ۱۵۰۰ مترمکعب بتن ریزی می شود 
که نیمی از عملیات بتن ریزی دیروز انجام شد و 

نیمه پایانی تا ۱۵ روز آینده انجام خواهد شد.
مدیرعامل سازمان قطار شهری اصفهان و حومه 
خاطرنشان کرد: از روز شــنبه هفته آینده )۲۹ 

آذرماه ۹۹( نصب دستگاه حفار در جبهه غربی 
خط دو قطار شهری آغاز می شود که این عملیات 

یک ماه زمان نیاز خواهد داشت.
وی ادامه داد: از دهه فجر امســال شــاهد آغاز 
عملیات حفاری جبهه غربی خط دو قطار شهری 
توسط قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیا به عنوان 

پیمانکار این سازمان خواهیم بود.
بنکدار گفت: دستگاه تی. بی. ام تونل غربی جبهه 

شمالی خط دو قطار شــهری از ایستگاه عمان 
سامانی به سمت ایستگاه لاله حرکت کرده و تا 
قبل از پایان سال به این ایستگاه که در مجاورت 

پارک لاله است خواهد رسید.
وی با اشــاره به روند پیشــرفت احداث خط دو 
قطار شهری اصفهان، اظهار کرد: از مجموع ۱۶ 
ایستگاه خط دو قطار شهری، طی سال گذشته و 
سال جاری، ساخت ۱۲ ایستگاه فعال شده است.

اخبار اصفهان
گــــــزارش

دبیر اجرایی گفتمان راهبردی نقش جوانان در توسعه پایدار شهری:

حوزه فعالیت این دبیرخانه استفاده از ظرفیت جوانان برای رسیدن به توسعه پایدار است

 در سال جاری از 
حضور میهمانان 

معذوریم و در دو روز 
اختتامیه را برگزار 

خواهیم کرد که روز 
اول به صورت مجازی 
و با توجه به سرفصل 
مشکلات استخراج 

شده جوانان، نشست 
ملی برگزار شده 

و حول محورهای 
تعیین شده بیانیه 

صادر می شود

دبیر اجرایی گفتمان راهبردی نقش جوانان در توسعه پایدار شهری در نشست خبری با اصحاب رسانه گفت:حوزه فعالیت این دبیرخانه، جوانان و توسعه 
پایدار است تا از ظرفیت آنها استفاده شود؛ البته توسعه ذهنی جوانان با مقوله توسعه پایدار مورد تأکید است.

حجه الاسلام علی طهماسبی 
افزود: دبیرخانه ملی گفتمان 
راهبردی نقــش جوانان در 
توسعه پایدار شهری سال ۹۶ 
با هدف رفع دغدغه اجتماعی 
جمعی از جوانان برگزیده با 
همراهی و همکاری تعدادی 
از اساتید دانشگاه تأسیس شد و در سطح 
ملی اقــدام به فعالیت به دور از سیاســی 
کاری و انجــام فعالیت اقتصــادی برای 

درآمدزایی کرد.
وی با اشاره به برگزاری سه دوره اختتامیه 
گفتمان با رویکرد و فضای ترویجی، تصریح 
کرد: دوره چهارم ساختاری قوی تر از سه 
دوره قبلی دارد که اختتامیه آن روزهای 

۲۶ و ۲۷ آذرماه برگزار خواهد شد.
دبیر اجرایــی گفتمان راهبــردی نقش 
جوانان در توســعه پایــدار تصریح کرد: 
در دوره چهــارم کمیته هــای تبلیغات، 
ارتباطات و امور رســانه ای، تشــریفات و 
تدارکات و کمیته خلاقیت، توانمندسازی 
و فناوری اطلاعات فعال شده است و حوزه 
علمی نیز بــرای تأمین خــوراک علمی 

دبیرخانه فعالیت می کند.
طهماســبی با تأکیــد بر اینکــه الگوی 
برگــزاری اختتامیه چهارم بــا توجه به 
شــرایط ویژه کشــور و محدودیت های 

کرونایی تغییر یافته است، گفت: دوره های 
گذشــته اختتامیه در یــک روز همراه با 
نشست ملی جوانان کشور برگزار می شد، 
اما در ســال جاری از حضــور میهمانان 
معذوریــم و در دو روز اختتامیه را برگزار 
خواهیم کرد که روز اول به صورت مجازی 
و با توجه به سرفصل مشکلات استخراج 
شده جوانان، نشســت ملی برگزار شده و 
حول محورهای تعیین شده بیانیه صادر 
می شود و روز دوم آئین رسمی اختتامیه با 
ظرفیت محدود ۳۰ نفر و رعایت حداکثری 

پروتکل های بهداشتی برگزار خواهد شد.
وی از رونمایی ســامانه ملی »ســمجا« 
)سامانه مشــارکت جمعی جوانان ایران 
اسلامی( در آئین اختتامیه چهارم خبر داد 
و گفت: این سامانه ذیل سایت دبیرخانه 

راه اندازی می شــود که ارائه مشاوره یکی 
از قابلیت های آن به شمار می آید و رسالت 
اصلی دوره پنجم ســامانه سمجا و الگوی 
جامع نقــش آفرینی جوانان در توســعه 

پایدار کشور خواهد بود.
دبیر اجرایــی گفتمان راهبــردی نقش 
جوانان در توســعه پایدار بــا بیان اینکه 
در دوره اول در بخــش علمی ۱۳۶ مقاله 
تخصصــی، دوره دوم ۲۳۳ مقاله و دوره 
ســوم ۱۲۶ مقاله از سراســر کشــور به 
دبیرخانه ارسال شد، تصریح کرد: با توجه 
به کاهش ارسال مقالات، رویکرد »کشفی 
محور« را در دستور کار قرار دادیم؛ از این 
رو بــرای دوره چهارم فراخوانی منتشــر 
نشــده و پژوهش های برتــر در تعامل با 

سازمان ها شناسایی شده است.

آزاده سلیمان نژاد
گـــزارش
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قیمت 2000 تومان

روزنامه اقتصادی استان اصفهان

بهبود کیفی خاک درختان شهر اصفهان
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان گفت: بهبود بخشیدن کیفی خاک از نیمه آذرماه آغاز شده و 

دستورالعمل های سازمان به مناطق ۱۵ گانه ارسال شده است.
2 ادامه در صفحه 

بازار طلا و سکه 99/9/26 ساعت 15:30

 
داستان آخرین 

یلدای قرن 
داستان شــب یلدا  در کشور ما 
به همان اندازه که شــب ۳۰ آذر 
طولانی اســت قصــه ی درازی 
دارد. بر اساس تاریخ  حدود ۱۰۰ 
هزار سال است آخرین شب پاییز 
که طولانی تریــن تاریکی را در 
ســال تجربه می کند شب یلدا 
نام دارد. این شب توسط ایرانیان 
جشن گرفته می شود و آیین ها و 
رسومات مختلفی و به  یاد ماندنی 
در آن اجرا می شود ، شب زیبایی 
که در شــهرهای مختلف ایران 
آداب و رســومی دارد. اما امسال 
این شــب باید به گونه ای دیگر 

برگزار شود.
 بر اساس اعلام وزارت بهداشت 
یکی از عمده علل ابتلا به ویروس 
کرونا دورهمــی های خانوادگی 
است لذا می طلبد برای جلوگیری 
از شیوع این ویروس آخرین یلدای 
قرن را متفاوتــر از پیش برگزار 
کنیم و اجتماع در خانه بزرگان 
بپرهیزیم. دوستی می گفت مگر 
می شــود شــب یلدا را در خانه 
بمانیم ؟! در جواب آن عزیز و دیگر 
خوانندگان عزیزمان باید بگویم 

کرونا امسال ...

کوثر بابایی
سرمقــاله
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قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
12,100,00011,830,000قدیم

سکه طرح 
11,742,00011,544,000جدید

6,470,0006,320,000نیم سکه

4,408,0004,408,000ربع سکه

2,456,0002,556,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,908,0004,896,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,133,3001,131,700 عیار

طلای آب شده 
4,910,0004,900,000نقدی

یک گرم طلای 
241,511,1001,508,900 عیار

اولین روزنامه 

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

بحران آلودگی هوا در اصفهان؛  

در خانه بمانید!
        با توجه به خشک شدن زاینده رود و حاکم شدن شرایط اینورژن، سازمان محیط زیست باید به صورت ویژه 

به محیط زیست استان اصفهان کمک کند

مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان گفت: با توجه به کاهش کیفیت هوا و افق دید و غلظت آلاینده های هوا و شرایط کرونایی 
توصیه جدی می شود که مردم از سفر های غیرضروری پرهیز کرده و در منزل بمانند.

در هفته جاری هشدار برای گروه های حساس را داشتیم که اکنون به هشدار عمومی تبدیل شده است.

 هواپیماهای ایرانی عامل رد کردن
 واکسن فایزر نبودند

در حالیکه رییس کمیته علمی ستاد مقابله با کرونا اعلام کرده بود به دلیل نداشتن امکانات 
و شرایط لازم، هواپیماها و سیستم حمل و نقل ایران نمی تواند واکسن فایزر کرونا 
را وارد کند و به همین دلیل از دریافت آن انصراف داده ایم، رییس سازمان 
هواپیمایی کشوری این مســئله را رد کرد و گفت: هیچ 
مشــکلی در این زمینه نداریم و دو ایرلاین ایرانی 
آماده واردات هر نوع واکسنی از جمله فایزر 

هستند.
آغاز واکسیناسیون فایزر در انگلستان 
مســلما تاریخ جدیــدی را برای دنیا 
رقم زد چرا که مردم چشم به این 

واکسن ...
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سازه مخزن و شــیرخانه 
ورودی و خروجــی ، در 
محل ایســتگاه پمپاژ شماره ۲ 
به طور کامل اجرا گردید اســت؛ 
همچنین محوطه ســازی ، آســفالت ، ساختمان 
اداری، نگهبانی، پست برق و اسکلت بتنی قسمت 
اداری وساختمان پمپاژ نیزانجام شده است. به گفته 
زارعان، مدیر منطقه: در طول مســیر خط انتقال 
آب، سه ایستگاه پمپاژ در نظر گرفته شده است که 
ایستگاه پمپاژ شماره دو در محل روستای قمبوان 

در حال احداث اســت و دو ایستگاه پمپاژ دیگر در 
طالخونچه و جاده پوده به دهاقــان واقع گردیده 
است. مخزن موجود در ایستگاه شماره دو ۱۰۰۰ 
مترمکعب و هد پمپاژ ۲۲۲ متر می باشد. وی افزود، 
این ایســتگاه پمپاژ ، با اعتباری بالغ بر ۱۰ میلیارد 
ریال از محــل اعتبارات عمرانی تــا تکمیل ابنیه، 

تامین اعتبار شده است.
همچنین در ده کیلومتری شــهر دهاقان، روبروی 
سه راهی لاریچه، ایســتگاه پمپاژ شــماره ۳ در 
حال اجرا می باشــد ،کــه ۹۰ درصــد از عملیات 

ساخت مخزن، شیرخانه ورودی و خروجی مخزن 
، ساختمان پمپاژ و ســاختمان نگهبانی و عملیات 
زیرسازی آن در حال اتمام است. زارعان ضمن اعلام 
این خبر افزود، در طول مسیر سه ایستگاه پمپاژ در 
نظر گرفته شده است که ایستگاه پمپاژ شماره یک 
در منطقه مبارکه )شهر طالخونچه ( در حال احداث 
است و ایســتگاه پمپاژ شــماره ۲ نیز در روستای 
قمبوان واقع گردیده است. وی افزود ،مخزن موجود 
در ایستگاه شماره سه ۵۰۰ متر مکعب و هد پمپاژ 

نیز ۲۱8 متر می باشد.

تکمیل 90درصدی ایستگاه پمپاژ خط انتقال آب تصفیه خانه باباشیخ علی به دهاقان
به گزارش روابط عمومی آبفا دهاقان، عملیات تکمیل ایستگاه پمپاژ شماره دو ۱000 متر مکعبی واقع در قمبوان، 

با پیشرفت 90 درصدی رو به پایان است. اخبار اصفهان
گــــــزارش

منا
س: ای
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ســید مصطفی علوی اظهــار کرد: در 
راستای توسعه همکاری های پژوهشی، 
تحقیقاتی و فناوری تفاهم نامه همکاری میان 
شرکت گاز اســتان اصفهان و دانشــگاه فنی و حرفه ای 

اصفهان )شهید مهاجر( به مدت  3 سال منعقد گردید.
وی هدف از انعقاد این تفاهم نامه را گسترش تعاملات علمی 
پژوهشی، توسعه پژوهش های کاربردی، توسعه فناوری های 
نوین، تحقــق کارآفرینی و رفع موانع و مشــکلات مرتبط 
با اســتفاده از توانمندی های علمی، فنی و آزمایشــگاهی 
جهت پاسخگویی اثربخش به چالش های طرفین و ایجاد 

زمینه های فرآیند تبدیل ایده به محصول عنوان کرد.
سید مصطفی علوی، با اشــاره به ظرفیت های موجود در 
این دانشگاه بیان داشت: تلاش این شرکت انجام پژوهش 
در راستای استراتژی های شرکت بوده و سعی دارد با رفع 
مشــکلات موجود صنعت، نیازهای آتــی و بلند مدت را 
شناسایی و از طریق مراکز تحقیقاتی و صنعتی پویا و مدرن 

به سمت استقلال و خودکفایی و صنعتی گام بردارد.
لازم به ذکر اســت، در اولویت قراردادن عناوین تحقیقاتی 
توافق شده با شــرکت گاز به عنوان موضوع طرح پژوهشی 

و ابلاغ به واحد های مســتقر در این دانشگاه. ارایه خدمات 
آزمایشــگاهی، علمی و اطلاعاتی در زمینه های تخصصی 
مورد نیاز شــرکت گاز،همفکری و همکاری در طرح های 
تحقیقاتی شرکت گاز، دعوت از متخصصین شاغل در شرکت 
گاز جهت حضور در سمینارهای علمی، جلسات پژوهشی 
و فناوری و نظایر آن کــه مرتبط با فعالیت های شــرکت 
گاز می باشد، شناســایی، جذب و حمایت از ایده پردازان، 
مبتکرین و کارآفرینان فعال در حوزه های مرتبط با صنعت 
گاز و ساماندهی فعالیت های آن ها در قالب واحدهای فناور 

در راســتای خودکفایی. تامین فضای فیزیکی در دانشگاه 
جهت حضور هفتگی نمایندگان، کارشناسان و متخصصین 
شرکت به منظور معرفی و اطلاع رسانی پروژه های پژوهشی 
و فناوری شــرکت طبق برنامه هماهنگ شــده با دانشگاه 
و همکاری در ارایه خدمات در حــوزه ثبت پتنت داخلی و 
خارجی به منظور محافظت قانونی از ایده های نو در صنعت 

گاز از تعهدات این دانشگاه نسبت به شرکت گاز می باشد.
همچنین، فراهم آوردن شــرایط حضور نماینده دانشگاه 
در شــورای پژوهش شــرکت گاز، تهیه مســتمر عناوین 
تحقیقاتی مورد نیاز شرکت گاز و ارســال آن به دانشگاه. 
بررسی طرح های پژوهشــی و فناوری پیشنهادی دانشگاه 
و اعلام فوری نتایج بررسی طرح به دانشگاه، تامین حمایت 
مالی مورد نیــاز برای پروژه های مصوب شــورای پژوهش 
شــرکت، حمایت مالی از پروژه های پژوهشی و فناوری که 
موضوع آن ها در ارتباط با نیازها و فعالیت های شرکت گاز 
بوده و  به تایید شورای پژوهش شرکت رسیده باشد و معرفی 
کارشناسان مجرب جهت نظارت بر پروژه های پژوهشی و 
فناوری مرتبط با صنعت گاز. از تعهدات شرکت گاز استان 

اصفهان نسبت به دانشگاه است.

به مناسبت هفته پژوهش انجام شد؛
تفاهم نامه همکاری بین شرکت گاز اصفهان و دانشگاه فنی و حرفه ای

مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان گفت: به مناسبت هفته پژوهش تفاهم نامه همکاری بین شرکت گاز اصفهان و دانشگاه فنی و حرفه ای 
منعقد شد. ایرنا

خـــبــــر

ادامه از صفحه یک
... ســبک زندگی ما را به طور 
کلی تغییر داد ما امسال شب 
عید نــوروز نداشــتیم، نیمه 
شــعبان را جشــن نگرفتیم، 
ماه رمضانمان حــال و هوای 
هیچ ســالی را نداشت و بوی 
غربــت در سراســر محرم به 
مشاممان رســید از عید فطر 
و قربان و مســافرت تابستان 
هم گذشــتیم و تجربه ثابت 
کرد هر کجا اندکــی پایمان 
در مراعات اصول بهداشــتی 
لغزیــد، کرونــا اوج گرفت و 
عزیزانی که از دســت دادیم 
آمارشان افزایش یافت. با این 
اوصاف چرا نمی شود شب یلدا 
را در خانه ماند؟ مگر ســیزده 
به در در خانــه نماندیم؟ پس 
شب یلدا هم در خانه بمانیم. 
هرچند خیلی بهتــر بود که 
میتوانستیم در جمع خانواده 
و دوســتانمان این شــب را 
جشن بگیریم اما به امید اینکه 
بتوانیم در سال آینده قدر این 
لحظــات را بیشــتر بدانیم و 
مراسم با شکوهی برگزار کنیم 
امسال باید به گونه ای متفاوت 
برخورد کنیم. داســتان این 
شــب یلدا  به عنوان آخرین 
شــب یلدای قرن تا ســالها 
تعریف خواهد شد و امیدواریم 
به گونــه ای رفتــار کنیم که 
پایان این داستان خوش باشد 
و نسل های بعد هنگام تعریف 
کردنش کامشان شیرین شود.

امــا اینکــه مایحتاج شــب 
یلدا بــرای همه خانــواده ها 
محیا باشد داســتان دیگری 
دارد. متاســفانه کرونا از یک 
ســو وبی تدبیر از سوی دیگر 
به جان مردم ایــران افتاده و 
قیمت میوه و تنقلات شــب 
یلدا آنچنــان اوج پیدا کرده 
که حتی کرونا اگر نبود کمتر 
کسی می توانســت شب یلدا 
با خیال راحــت خرید کند و 

مهمان دعوت کند!
بر اســاس گزارشــات معاون 
بازرسی و نظارت اتاق اصناف 
ایران از کاهــش تقاضا برای 
اقــلام مصرفــی شــب یلدا 
نسبت به زمان مشــابه سال 
گذشــته خبــر داده اســت  
به گفتــه وی، آجیــل، انار، 
هندوانه، مرغ و گوشــت و ... 
به طور ویژه خریداری نشــده 
و خرید مایحتــاج روزمره تا 
امروز محســوس بوده است. 
اما هر ســاله در چنین ایامی 
طرح تشــدید نظارت بر بازار 
محصــولات مرتبط بــا آیین 
یلدا انجام شــده و امسال هم 
به بازرسان اصناف تاکید شده 
اســت که نظارت ها را تشدید 
کنند تا اگر خانــواده ای برای 
جمع خانوادگی خود خریدی 
داشت، در حق او اجحاف نشود.  
البته متاسفانه با گشتی در بازار 
متوجه می شویم که نظارت ها 
کافی نبوده و قیمت ها به شدت 

افزایشی بوده است.
یلدا شبی است برای رهسپار 
کردن پاییز، پس از گذراندن 
طولانی ترین شب سال، کاش 
این شــب طولانی به صبحی 
گره بخورد سرشار از سلامتی 
برای همه مردم جهان و صبح 
یلدا چشم باز کنیم و دنیایی 
عاری از کرونا را ببینیم دنیایی 
که دیگر برای دیدن و بوسیدن 
مادر و پدرمان سرزنش نشویم 
و مدام از رسانه ها مهمانی ها 
و دورهمی های خانوادگیمان 
را جرم اعلام نکنند! این مهم 
مهیا نمی شود مگر با همدلی 

همه ما.

اقتصاد استان
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انبار ۴۰ میلیارد ریالی لاستیک های احتکاری در اصفهان لو رفت
جانشین فرمانده انتظامی استان اصفهان از کشف هزار و ۷۱۱ حلقه لاستیک خودروهای سبک و سنگین 

خارجی و داخلی احتکار شده در یک انبار به ارزش ۴۰ میلیارد ریال خبر داد.
به گزارش پایگاه خبری پلیس، محمدرضا هاشمی فر اظهار داشت: مأموران پایگاه اطلاعاتی فرماندهی 
انتظامی شهرستان اصفهان با اشرافیت و هوشمندی خود از احتکار لاستیک خودروهای خارجی و داخلی 

در یک انبار مطلع و بلافاصله موضوع را مورد بررسی قرار دادند. جانشین فرمانده انتظامی استان اصفهان افزود: 
مأموران پس از کسب اطلاعات لازم طی هماهنگی با مقام قضائی به همراه کارشناسان اداره صنعت، معدن و 

تجارت از انبار مذکور بازدید کردند که در نتیجه این عملیات ۱۷۱۱ حلقه لاستیک شامل هزار و 3۰۰ حلقه لاستیک 
خودروهای سبک ایرانی و خارجی، 3۹۹ حلقه لاستیک خودروی سنگین و ۱۲ حلقه لاستیک تراکتور کشف شد. وی با بیان 

اینکه کارشناسان مربوطه ارزش لاستیک های مکشوفه در این عملیات را ۴۰ میلیارد ریال اعلام کردند، گفت: انبار مذکور با حکم مقام قضائی 
پلمب و یک نفر نیز دستگیر و به همراه پرونده برای انجام اقدامات قانونی تحویل مراجع قضائی شد. هاشمی فر با بیان اینکه احتکار کالاهای مورد 
نیاز و اساسی مردم در شرایط اقتصادی حاضر کشور گناهی نابخشودنی و ظلم به مردم است، تأکید کرد: پلیس قاطعانه با محتکران کالاهای 

اساسی و مورد نیاز جامعه برخورد می کند.

فعالیت اتوبوس های شهر اصفهان تغییری نکرده است
مدیر عامل شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان و حومه گفت: با وجود تعطیلی ادارات و دستگاه ها بر اساس 
مصوبه کارگروه هماهنگی شرایط اضطرار آلودگی هوا، هیچ گونه تغییری در سرویس دهی ناوگان اتوبوسرانی 
نداریم. سید عباس روحانی ضمن تبریک فرارسیدن ۲۶ آذرماه »روز حمل و نقل عمومی و رانندگان« اظهار 
کرد: حمل و نقل روان، ایمن، مطمئن و باصرفه از مهمترین عوامل ارتقای سطح رفاه اجتماعی در هر کشور 

است. وی تاکید کرد: سازمان ها و شرکت های اتوبوسرانی به عنوان رکن اساسی حمل و نقل عمومی درون 
شهری همواره سعی در بهبود کیفیت ارائه خدمات خود به شهروندان داشته اند.

مدیر عامل شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان و حومه افزود: این شرکت به منظور سرویس دهی روان، منظم، ایمن 
و پاک به مسافران گام های مهمی در راستای بهبود مستمر عملکرد، افزایش رضایت مشتریان و همچنین کنترل و کاهش 

خطرات، عوامل زیان آور محیط کار و جنبه های زیست محیطی برداشته اســت. وی با اشاره به جهت یابی های کلان شرکت واحد 
اتوبوسرانی، تصریح کرد: توسعه و بهبود زیرساخت ها و سیستم های پشتیبانی، ارتقای ایمنی در شبکه حمل و نقل )ایمنی سفر، ایمنی پرسنل( 
و سطح عملی، مهارتی و فرهنگی کارکنان، صیانت از منابع به ویژه منابع انسانی و محیط زیست، توسعه و بهبود سیستم های مدیریتی و نظارتی 

همچنین افزایش رضایت ذی نفعان با بهبود مستمر عملکرد و افزایش کیفیت ارائه خدمات از جمله این موارد است.

کوثر بابایی
سرمقالـــــه
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محیط زیست وظیفه 
بررسی و برخورد با 
صنایعی که سبب 

آلودگی هوا می شوند 
را بر عهده دارد و بنا 
به دستور دادستان 
با متخلفان برخورد 

قضایی می شود

منصــور شیشــه فروش 
با اشــاره بــه بارش های 
هفته گذشــته در استان 
اصفهان اظهار داشــت: 
پــس از بارش های هفته 
گذشته شرایط مه آلودگی 
شدید و افزایش رطوبت 
هوا در اســتان حاکم بود و پس از آن از 
روز پنجشنبه شرایط اینورژن در استان 

اصفهان آغاز شد.
مدیرکل مدیریت بحران اســتانداری 
اصفهان افزود: در هفته جاری هشــدار 
برای گروه های حســاس را داشتیم که 
اکنون به هشــدار عمومی تبدیل شده 
اســت، با توجه به اوج آلودگی توصیه 
جدی می شود که عموم مردم از حضور 

در خیابان ها خودداری کنند.
وی با بیان این که این وضعیت در اکثر 
شــهر های اســتان به ویژه اصفهان و 
اطراف آن حاکم اســت، گفت: با توجه 
به کاهش کیفیت هوا و افق دید و غلظت 
آلاینده های هوا و شرایط کرونایی توصیه 
جدی می شــود که مردم از سفر های 
غیرضــروری پرهیز کــرده و در منزل 

بمانند.

مدیرکل مدیریت بحران اســتانداری 
اصفهان با اشاره به اقدامات انجام شده 
برای آلودگی هوا در اصفهان عنوان کرد: 
تعطیلی کوره های گــچ و آجر و مصالح 
ساختمانی انجام دور کاری توسط ادارات، 
انجام آموزش ها به صورت غیرحضوری، 
فعال کردن طرح زوج و فرد، برخورد با 
خودروهــای دودزا و فاقد معاینه فنی، 
استفاده از سوخت پاک برای جلو گیری 

از آلودگی هوا انجام شده است.
وی از فعال شدن گروه های نظارتی بر 
صنایع و نیروگاه ها خبــر داد و افزود: به 
شهرداری ها و بانک ها توصیه کرده ایم 
خدمات خود را به صورت غیرحضوری 
ارائه کنند تــا مردم نیــازی به حضور 

نداشته باشند.

شیشه فروش با اشــاره به نقش صنایع 
و مشــاغل در آلودگی هوا بیــان کرد: 
محیط زیست وظیفه بررسی و برخورد 
با صنایعی که سبب آلودگی هوا می شوند 
را بر عهده دارد و بنا به دستور دادستان با 

متخلفان برخورد قضایی می شود.
مدیرکل مدیریت بحران اســتانداری 
اصفهان با بیان این که سوزاندن بقایای 
گیاهی و انجام فعالیت های ساختمانی 
در شــرایط آلودگی هوا ممنوع است، 
تصریح کرد: دو طرح مطالعاتی توسط 
دانشــگاه صنعتی و دانشگاه اصفهان با 
موضوع سهم بندی انتشــار آلاینده ها 
انجام و تحویل محیط زیست شده، در 
این سهم بندی نقش هر کدام از مشاغل، 
صنایع، نیروگاه ها و منازل در آلودگی هوا 

مشخص می شود.
وی با بیان این که موضوع آلودگی هوا در 
اصفهان یک موضوع ملی است، گفت: 
با توجه به خشک شــدن زاینده رود و 
حاکم شدن شــرایط اینورژن، سازمان 
محیط زیســت باید به صورت ویژه به 
محیط زیست اســتان اصفهان کمک 
کند و اعتبارات ویــژه ای برای نظارت 
مستمر شبانه روزی و تقویت ایستگاه ها 

تخصیص دهد.
 شیشه فروش اجرای قانون هوای پاک را 
در گرو تخصیص اعتبارات و تسهیلات 
دانســت و بیان کرد:  نوســازی ناوگان 
اتوبوس رانی، تقویت و توسعه سنجش و 
پایش آلاینده ها نیازمند تخصیص اعتبار 

ویژه است.

بحران آلودگی هوا در اصفهان؛  

در خانه بمانید!
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان گفت: با توجه به 
کاهش کیفیت هوا و افق دید و غلظت آلاینده های هوا و شرایط 
کرونایی توصیه جدی می شود که مردم از سفر های غیرضروری 

پرهیز کرده و در منزل بمانند.

      با توجه به خشک شدن زاینده رود و حاکم شدن شرایط اینورژن، سازمان محیط زیست باید به صورت ویژه به محیط زیست استان اصفهان کمک کند

فارس
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مدیرعامل شرکت خطوط لوله و مخابرات نفت خبر داد:

 رانش زمین
 عامل حادثه خط لوله مارون - اصفهان

مدیرعامل شرکت خطوط لوله و مخابرات نفت گفت: رانش زمین عامل 
وقوع حادثه برای خط لوله مارون - اصفهان بوده و آتش ناشی از آن تا 

حد زیادی مهار شده است.

به گزارش وزارت نفت، قاسم عرب یارمحمدی گفت: حدود ساعت ۱۱ و ۱۵ دقیقه 
پیش از ظهر یکشنبه، ۲3 آذرماه خط لوله 3۰ اینچ انتقال نفت مارون - اصفهان در 
نزدیکی تلمبه خانه سرخون در حاشیه شهرستان سرخون، در اثر رانش زمین دچار 

شکستگی شد و در پی جاری شدن نفت خام، آتش سوزی رخ داد.
وی با اشاره به اینکه رانش زمین در این منطقه پیش از این هم سابقه داشته است، 
افزود: بخش عمده آتش ناشی از حادثه مهار شده است و گروه های عملیاتی در حال 

تعمیر بخش آسیب دیده خط لوله هستند.
مدیرعامل شرکت خطوط لوله و مخابرات نفت با اشاره به اینکه رانش در مسیر بین 
تلمبه خانه شماره ۵ و ۶ خط لوله نفت مارون - اصفهان اتفاق افتاده است، گفت: با 
توجه به شرایط کار و پارامترهای عملیاتی، همه خطوط لوله کشور لحظه ای پایش 
می شوند. به محض پایین آمدن فشار تلمبه خانه در این منطقه، در دو طرف حادثه 

شیرهای انتقال بسته و گروه های تعمیراتی به محل اعزام شدند.
عرب یارمحمدی با تأکید بر اینکه همکاران ما در منطقه در نخستین لحظه های 
وقوع حادثه با احداث سد خاکی مانع جاری شدن بیشتر نفت خام در محیط اطراف 
شده اند، افزود: خوشبختانه این حادثه، آســیب جانی نداشته است و هم اکنون 

گروه های عملیاتی در حال مهار کامل و خاموش کردن آتش هستند.
وی گفت: هم اکنــون مدیر خطوط لوله و مخابرات منطقه اصفهان و اســتاندار 
چهارمحال و بختیاری در محل حادثه حضور دارند و خط لوله از لحاظ ریزش مواد 
مهار شده است. مدیرعامل شرکت خطوط لوله و مخابرات نفت ابراز امیدواری 
کرد که بتوان در مدت کوتاهی افزون بر پاکسازی محیط و جمع آوری نفت خام، 
عملیات ترمیم خط لوله را هم انجام داد و این خط لوله فعالیتش از سر گرفته شود.

بهبود کیفی خاک درختان شهر اصفهان
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای ســبز شهرداری اصفهان گفت: 
بهبود بخشیدن کیفی خاک از نیمه آذرماه آغاز شده و دستورالعمل های 

سازمان به مناطق ۱۵ گانه ارسال شده است.

فروغ مرتضایی نژاد اظهار کرد: در فصل پاییز و زمستان فعالیت این سازمان در دو 
بخش بهبود بخشیدن کیفی خاک و هرس درختان انجام می شود.

وی با بیان اینکه امسال همچون سال های گذشته، اما با دقت بیشتر بهبود بخشیدن 
کیفی خاک در چند بخش با هماهنگی مناطق در حال انجام است، افزود: در این 
راستا عملیات حفر چال کودها در ابعاد یک در یک با اولویت درختان کهنسال چنار 

و نارون در عرصه های فضای سبز شهری انجام می شود.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان ادامه داد: عملیات 
دوم حفر چال کود در ابعاد ۵۰ در ۵۰ با شرایط عرصه هایی که محدودیت عناصر 

دارند انجام می شود.
وی با بیان اینکه روش ســوم عملیات تغذیه درختان با روش درین هول برای 
درختان ضعیف است که در عرصه های چمن کاری به ویژه پارک های محلی قرار 
دارند، تصریح کرد: چهارمین عملیات درین هول برای بهبود وضعیت زهکشی 
خاک و کاهش تراکم آن به ویژه درختان چنار در عرصه های چمن کاری شــده 
است. مرتضایی نژاد خاطرنشان کرد: پنجمین عملیات کند و کوب و دادن کود 
آلی در تمام رفیوژها، تشتک ها و سطح آبخور پرچین ها است که در این فصل از 

سال انجام می شود.
وی ادامه داد: ششمین عملیات کود و ماسه دهی و کود شیمیایی برای چمن ها در 

پارک های حاشیه ای رودخانه به ویژه پارک های پر تردد شهر است.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان هفتمین عملیات را 
خاکبرداری با هدف اصلاح آبخورها در رفیوژها دانست و گفت: هشتمین عملیات 

تعویض خاک و خاک ریزی در عرصه های دارای محدودیت بستر کشت است.

گــــزارش

در شـــهــر

رویــــــداد

با حضور مجازی وزیر بهداشت انجام شد؛
رونمایی از سه محصول فناورانه سلامت در اصفهان

به مناسبت هفته پژوهش، سه محصول فناورانه سلامت  
دانشگاه علوم پزشــکی اصفهان با حضور وزیر بهداشت، 

درمان و آموزش پزشکی، رونمایی شد.

دوازدهمین آیین پویش ره ســلامت و افتتاح ۹ پروژه  سلامت، پژوهشی و فناوری در ۷ 
دانشگاه علوم پزشکی کشور، با حضور وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و روسای 
دانشگاه های علوم پزشکی تبریز، شیراز، اصفهان، البرز، کرمانشاه، ساوه و شهرکرد از طریق 

ویدئو کنفرانس برگزار شد.
این سه محصول شامل »دستگاه الکتروکاردیوگراف ۱۲ کاناله )ECG(«، »لوله خونگیری 
با خلا و بدون خلا« و »دستگاه سانتریفیوژ یخچال دار« است که توسط شرکت های دانش 
بنیان و فناور حوزه سلامت اصفهان و با همکاری دانشگاه علوم پزشکی اصفهان رونمایی 

شدند.
»دستگاه الکتروکاردیوگراف ۱۲ کاناله«، محصول شرکت دانش بنیان نگار سپاهان دارای 
سیستم هوشمند با قابلیت 3 زبان با مدآنالیز و قابلیت اتصال به کامپیوتر و اتصال به سیستم 

پکسی بیمارستان است.
همچنین دیگر شــرکت دانش بنیان اصفهانی نیز دو محصول تحت عناوین »دســتگاه 
سانتریفیوژ آزمایشگاه یخچالدار با سرعت بالا« با ظرفیت ۵۰۰ دستگاه در سال مورد کاربرد 
در آزمایشگاه های تحقیقاتی جهت جداسازی اجزای نمونه ها با سرعت ۱۸۵۰۰ دور بر دقیقه 

تا دمای منفی ۱۰ درجه سانتیگراد و »لوله های خونگیری وکیوم« با ظرفیت ۷۰ میلیون عدد 
تولید را جهت انواع آزمایشات بیوشیمی، ایمونولوژی نمونه خون بیمار به مرحله تجاری سازی 

رسانده است.

    سهم بازار را برای شرکت های تولید کننده فراهم کنیم
رئیس دانشگاه علوم پزشکی اصفهان در این مراسم با بیان اینکه دانشگاه علوم پزشکی اصفهان از 
سال ۹۰، قدیمی ترین مرکز رشد تجهیزات پزشکی را دارا بوده و در سال های اخیر به طور ویژه 

و سیستماتیک در بحث رشد فناوری توجه داشته است.
طاهره چنگیز افزود: از جمله اقدامات انجام شده برای تامین زیرساخت های لازم حوزه فناوری 
می توان ایجاد دفتر ثبت مالکیت معنوی، فعالیت ۴۰ شرکت مستقر در پارک علم و فناوری 
سلامت دانشگاه علوم پزشکی اصفهان و افتتاح اولین مرکز نوآوری سلامت دیجیتال در اصفهان 
اشاره کرد. وی با اشاره به محدودیت های بودجه و کمبودهای موجود در این زمینه در استان 
اصفهان به انجام اقدامات حمایتی برای توسعه فناوری در استان گفت: برای این منظور، می توان 
به اختصاص کلانگرنت فناوری رویش ویژه اعضای هیات علمی با مبلع ۵۰۰ میلیون تومان و ارائه 
تسهیلات قرض الحسنه با بازپرداخت طولانی برای فناوران مرکز رشد و تعامل برای استفاده از 

تسهیلات کم بهره اشاره کرد. ایسنا
خـــبــــر
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پروفسور فرهود همچنان 
دانشجوهایی دارد که حس 
پرسشگری شان را مدیون 
اســتاد هســتند. مقالات 
متعدد علمی می نویسد و 
مدت ٤٢ ســال به صورت 
پیوسته سردبیر مجله تخصصی پزشکی 
بوده است، این مجله همچنان به صورت 
مجازی در سراســر دنیا توزیع می شود. 
در این سن وسال بیش از ۱۵ ساعت کار 

می کند و خستگی ناپذیر است.
فرهود این روزها سرگرم مطالعه درباره 
کرونا است و اینکه این بیماری چقدر به 
ژنتیک افراد بستگی دارد، موضوعی است 
که او آن را دنبال می کند. البته نه با اخبار 
و شبکه های مجازی. این متخصص علم 
ژنتیک نخســتین مقالاتی را که درباره 
کرونا در دنیا منتشــر می شود، مطالعه 
می کند و به این وسیله اطلاعات روز دنیا 

درباره این بیماری را دارد.
احترام به قانون، اصل اول مقابله با کرونا

او مهم ترین اصل در درمان کرونا را احترام 
به قانون می دانــد و می گوید: »قانون آن 
چیزی است که دولت ها وضع می کنند. 
وقتی مردم شــفافیت، اعتماد و همدلی 
را در مسئولان می بینند، قانون را رعایت 
می کنند و اگر این اعتماد وجود نداشته 
باشد، فکر می کنند قانون حقوقی است 
که دولت از آنها می خواهد، در حالی که 
این طور نیست، قوانین را دولت ها وضع 
می کنند تا سهم مشترکی به آحاد ملت 
برســد و ملت به یکدیگر سهم  مشترک 
بدهند، در واقع مرزبنــدی بین مردم با 

دولت نیست، بین مردم و مردم است.
هیچ کسی حق ندارد بگوید من هرطوری 
که خودم بخواهم زندگی می کنم و جانم 
دست خودم است، بلکه زندگی همه ما به 
هم مربوط است و هر جامعه یک سرمایه 
اجتماعی است که همه ابعاد زندگی اش در 
دست خودش قرار ندارد، زیرا از روزی که 

فردی به دنیا می آید، کلی هزینه از سوی 
دولت برای بزرگ شــدن او مصرف شده 
است، مدرسه رفته، دانشگاه، راه، امکانات 
شــهری و غیره امتیازاتی است که به او 
تعلق گرفته است و به همین دلیل باید در 
وقتی که توان آن را دارد، محافظ جان و 

مال دیگران نیز باشد.
هر شــغلی پروتکل های خودش را 

دارد
او ادامه می دهد نکته ای که در این میان 
قابل تأمل اســت اینکه درست است که 
باید نــکات مختلف در مبــارزه با کرونا 
رعایت شود، اما این نکته بسیار اهمیت 
دارد که نکاتی که هر شــغل باید به آن 
توجه کند نسبت به سایر مشاغل متفاوت 
است. نباید به حرف در این بخش اکتفا 
کرد و باید به صورت عملی این آموزش ها 
داده شود. به طور مثال درخصوص مترو 
وقتی گفته می شــود که بایــد فاصله ها 
رعایت شود، به این معناست که همان طور 
که مردم رعایت می کنند، مسئولان نیز 
تعداد واگن ها را زیاد کنند تا مشــکلات 

کمتر شود.
تأثیر ژن ها بر میزان ابتلا به کرونا

هر انسانی یک ژن به خصوص دارد و به 
این معناست که کرونا در همه افراد به یک 
شیوه خودش را نشان نمی دهد و در هر 

فردی نوع بروزش متفاوت است.
فرهود می گوید که زیرساخت های بدنی 
افراد به گونه ای است که نوع بروز بیماری 
در هر فــردی متفاوت اســت، در واقع 
ویروس در هر فردی عکس العمل متفاوتی 
نشــان می دهد، البته خود ویروس نیز 
مدام در حال موتاســیون و تغییر است و 

جهش های جدیدی ایجاد می کند.
این ویــروس تا بــه حــال جهش های 
متفاوتی از خود نشان داده و  سبب شده 
علائم بالینی این بیماری ها متفاوت باشد. 
در ایران نیز وضع به همین صورت بوده 
و از قاعده کلی جهانی مستثنی نبوده و 
شاهد جهش های متفاوتی از این ویروس 

بوده ایم.
گروه خونی و کرونا

پروفسور فرهود توضیح داد که تحقیقات 
نشان می دهد برخی از گروه های خونی 
در برابر این بیماری از استقامت بیشتری 
برخوردارند، یعنی بــه این زودی گرفتار 

نمی شوند و اگر گرفتار شوند، به راحتی 
می توانند از کرونا عبور کنند. به طور مثال 
گروه خونی o مقاومت بیشتری در برابر 

این بیماری از خودش نشان می دهد.
در کشورهایی که گروه خونی o در آنها 
زیاد اســت، می بینیم که مقاومت بدن 
مردم این کشورها در برابر بیماری ها نیز 
بالا می رود، اما شاخصه های دیگری نیز 
در بدن انسان هست، آنزیم های گلبول 
قرمز که در حدود ٢۵ عدد است هم جزو 
شاخصه هایی است که می تواند تأثیرات 

این بیماری را در افراد تغییر دهد.
فرهود معتقد است که ویتامین d و c نیز 
از شــاخصه های مهمی در بدن به شمار 
می روند و کم یا زیاد بودن آن نیز در شدت 
یا کمرنگ بودن این بیمــاری تأثیرگذار 
است، به این معنا که اگر این پروتیین ها 
در بدن زیاد باشد، ایمنی بدن بالا می رود. 
روی دی ان ای آن چند مورد را می توانند 
مشخص کنند، از روی این ژن مشخص 
می کنند که فرد چطور بــه این بیماری 
مبتلا می شود و اگر دچار شود، نوع سخت 
می گیرد یا گذرا و آیا خطر مرگ برای او 

وجود دارد یا نه.
او می گوید: این آزمایش در حال حاضر در 
کشور ما انجام می شود، اما نکته اینجاست 
که این آزمایش یک نکته منفی دارد و آن 
هم این است که این تخمین ها درصدی 
اســت و فردی که با آزمایش مشــخص 
می شــود که کمتر در معرض ابتلا قرار 
دارد، خودش را رهــا می کند و به همین 
دلیل می تواند ســبب ابتلای دیگران به 

بیماری شود.
این متخصص ژنتیک توضیح می دهد که 
از ٧٤ کشور دنیا همه اطلاعات گروهی 
از مــردم را جمع آوری کردنــد و به این 
نتیجه رسیدند که خاصیت این ژن ها در 
کشورهای مختلف، متفاوت است، نکته 
جالب اینکه ژن مردم ایــران از ژن هایی 

است که زیاد خطرناک نیست.
این در حالی است که  آزمایش ها در سه 
کشور ایتالیا، اســپانیا و فرانسه حاکی از 
این است  که ژن مردم در این مناطق به 
شدت با این بیماری درگیر می شود و به 
این معناست که زیرساخت های ژنتیکی 
بدن انسان نقش مهمی در درگیری با این 
بیماری دارد، ایــن در مورد بیماری های 

قلبی و عروقی نیز صدق می کند.
این طور نیســت که اگر ویروســی آمد، 
بلافاصله فــرد به بیماری دچار شــود  و 
درصد درگیری بدن بــا این ویروس بالا 
برود. بدن ساختار پیچیده ای دارد که باید 
بر اساس آن بیماری تعریف شود و همه 
فاکتورهای مورد نیاز در درگیری بدن با 

ویروس مورد توجه قرار گیرد.
آمارها باید درست مشخص شود

اینکه می گویند فلان کشــور فلان آمار 
ابتلا و مرگ ومیر را دارد، دقیق نیســت، 
زیرا آمارها باید براساس میزان جمعیت 
محاسبه شــود، به عنوان مثال جمعیت 
کشور بحرین نسبت به هند بسیار کمتر 
است، باید بر اساس جمعیت آن کشورها 

سنجیده شود.
در واقع ما نمی توانیم عدد محض بدهیم 
و باید این عدد تقســیم بر میلیون شود، 
بعد می گوییم چنــد نفــر از آنها فوت 
کرده انــد. ایــن فوت کرده هــا دو علت 
می تواند داشته باشد، اول آنکه خدمات 
درمانی بیمارســتان ها چه میزان است 
و آیا خودشــان به بیمارســتان مراجعه 

کرده اند یا نه.
جهش کرونا در هر کشوری متفاوت است

جهش هایی که ویروس کرونا داشــته، 
بر اساس شــرایط هر کشــوی متفاوت 
بوده اســت. جهش های این ویروس در 
هندوستان یا کشوری مانند سیبری کاملا 
متفاوت است، به همین جهت به دفعات 

و کرات این داســتان جهش کرونا ادامه 
خواهد داشت. به هر صورت وقتی صحبت 
از ژنتیک می شود نباید علم به ژنتیک ما را 
به این اشتباه بیندازد که ما ژنتیک خوبی 

داریم و به این بیماری دچار نمی شویم.
نکته مهم این اســت که تنهــا خود فرد 
مهم نیست و سلامت همه اقشار جامعه 
باید مد نظر قرار گیرد، زیرا این ویروس 
به گونه ای خودش را نشــان می دهد که 
ممکن اســت از فردی کــه درگیر این 
ویروس شــده و علایمی ندارد، به افراد 

دیگر منتقل شود.
نکته مثبت کرونا: رعایت بهداشت 

عمومی
هر بحرانی محاسنی هم دارد، کرونا  اولین 
موردی اســت که تمام مــردم دنیا را به 
خودش مشغول و بیش از هشت میلیارد 
جمعیت جهان را به خط کرده است. در 
واقع نکات بهداشــتی که به خاطر کرونا 
بین مردم رواج پیدا کرد، مهم ترین اصول 
بهداشتی بود که هیچ دولتی نمی توانست 
آن را به این خوبی به مردم آموزش دهد، 
از بعُد دیگر هم می شــود بــه این ماجرا 

نگاه کرد.
سازش پذیری زن و شوهر مسأله بزرگی 
اســت که در مدارس و دانشگاها کمتر 
آموزش داده می شود و دوران کرونا  و بالا 
رفتن تنش ها در خانواده ها نشان داد این 
موضوع تا چه میزان می تواند مهم باشد و 
چقدر فقدان این آموزش ها مشهود است.

یک ویروس ناشناخته
فرهود به ایــن نکته اشــاره می کند که 
ویروس جاندار نیســت، به همین دلیل 
آنتی بیوتیــک روی آن اثــر نمی گذارد، 
اما می گوید که با وجــود این، دی ان ای 
خودش را دارد و موتاسیون و جهش های 
متفاوتی را نیز تجربه می کند. وقتی وارد 
بدن می شود در خون و ریه می تواند اثر 
زیادی داشته باشد و به سرعت به تکثیر 
می رسد و این تکثیر شروع به اثرگذاری 
در جاهای مختلف بدن می کند، به طور 

مثال قسمتی از ریه را از کار می اندازد.
اما نکته اینجاست که این ویروس سبک 
زندگی ما را به شدت تغییر داده، بسیاری 
از مشاغل را دچار اختلال شدید کرده و 
مشاغل جدیدی نیر از کنار این ویروس 

نمایان شده است.
واکسیناسیون چقدر اثر دارد

واکســن کرونا بــه یکــی از مهم ترین 
دغدغه های جامعه پزشــکی در کل دنیا 
تبدیل شده است.  مکانیزم واکسیناسیون 
به این صورت اســت که یک ویروس را 
ضعیف و داخل بــدن می کند، بدن این 
بیماری را به صورت خفیف می گیرد، اما 
در عوض تولید پادتن می کند و آنتی بادی 
در بدن بالا می رود. اما نکته اینجاست که 
کرونا ما را در برابر کــدام جهش مصون 
می دارد و بــه واکسیناســیون در برابر 
ویروسی که مدام در حال تغییر و جهش 

است، نمی توان زیاد دل خوش کرد.

 خبر بد؛ آمارهای کرونا در تهران 
دیگر کاهشی نیست 

 مردم شب یلدا در خانه خودشان بمانند
معاون درمان ســتاد مقابله با کرونا در استان تهران با 
اشاره به روند ثابت کرونا در تهران، گفت: پس از مدتی 
که شاهد روند کاهشــی آمار بودیم، اکنون روند ثابت 
شده و دیگر نزولی نیست. در شــرایط شکننده فعلی 

نگران عدم کنترل اوضاع و شب یلدا هستیم.

 دکتر نادر توکلی معاون درمان ســتاد مقابله با کرونا 
در استان تهران با اشــاره به روند ثابت کرونا در تهران 
گفت: پس از مدتی که شاهد روند کاهشی آمار بودیم، 
اکنون روند ثابت شده و دیگر نزولی نیست و در شرایط 
شــکننده فعلی نگران عدم کنترل اوضاع و شــب یلدا 

هستیم.
دکتــر توکلی بــا انتقاد از شــیوه بازگشــایی ها و لغو 
محدودیت ها گفت: مشــکل اصلی این نوع بازگشایی 
این اســت که مردم موضوع عدم تردد از ساعت ۹ شب 
تا ٤ صبح را به درســتی رعایت نمی کنند. این درحالی 

است که بر اساس پروتکل مناطق نارنجی باید ترددها 
کم شود.وی با تاکید بر لزوم فرهنگسازی برای رعایت 
نکات بهداشــتی، اظهار کــرد: با آغاز فعالیت بیشــتر 
مشاغل و برداشته شــدن محدودیت ها، حجم حمل و 
نقل درون شــهری هم افزایش یافته اســت و علی رغم 
اینکه در دو هفته اخیر کاهش ٤۰ درصدی آمار کرونا 
را شاهد بودیم، اما چند روزی اســت که روند به ثبات 
رسیده و کاهشی در آمار نداشته ایم؛ این در حالی است 
که شرایط شکننده ای داریم و اگر اوضاع کنترل نشود 
و مهمانی های شــب یلدا هم به آن اضافه شــود قطعا 

روند بدتری را تجربه خواهیم کرد.معاون درمان ستاد 
کرونای تهران اظهار کرد: قطعا مردم باید شب یلدا در 
منزل خودشــان بمانند. البته پیشــنهاد محدودیت و 
منع تردد از ساعت ۱۸ عصر تا ٤ صبح احتمالا اجرایی 
خواهد شد.وی افزود: نگرانی عمده ما بویژه برای شب 
یلدا افراد دیابتیک، سالمند، بیماران مزمن و... هستند. 
اکثر مرگ و میرهای کرونا در بین افراد بالای ۶۵ سال 
اســت و باید در ارتباط با آنها دقت بیشــتری داشته 
باشیم تا مبتلا نشوند.توکلی در پاسخ به این سوال که 
افزایش جریمه تخلفات کرونایی تا چه اندازه در رعایت 

پروتکل ها موثر خواهد بود، تصریح کرد: قطعا تاحدودی 
موثر اســت، اما تنها با این موضوع نمی توان اپیدمی را 
کنترل کرد و نباید از بعد فرهنگســازی غافل شد.وی 
درخصوص وضعیت ورودی به بیمارستان های استان 
تهران، بیان کرد: حدود ٤۰۰ تا ٤۵۰ نفر بستری روزانه 
داریم و تعداد افراد بستری فعلی در بیمارستان ها تقریبا 
۳۳۰۰ نفر است؛ همچنین روند مرگ و میر روزانه بر اثر 
کرونا در استان به صورت میانگین حدود ۵۰ نفر در روز 
است. تهران همچنان با توجه به شاخص های موجود در 

وضعیت نارنجی است.

پدر علم ژنتیک ایران: بعضی گروه های خونی به راحتی گرفتار کرونا نمی شوند
کرونا تا دو سال دیگر هم در دنیا وجود دارد: این گفته پروفسور فرهود است. 

او را همه به عنوان پدر علم ژنتیک ایران می شناسند، اما فقط پدر علم ژنتیک 

ایران نیست و همین حالا پدر معنوی ۸0 هزار کودک است که طی این سال ها 

با تشخیص و تأیید مهر سلامت او به این دنیا آمده اند.

در کشورهایی که 
گروه خونی o در آنها 
زیاد است، می بینیم 

که مقاومت بدن 
مردم این کشورها 
در برابر بیماری ها 
نیز بالا می رود، اما 

شاخصه های دیگری 
نیز در بدن انسان 
هست، آنزیم های 

گلبول قرمز که 
در حدود ٢٥ عدد 

است هم جزو 
شاخصه هایی است 

که می تواند تأثیرات 
این بیماری را در 
افراد تغییر دهد.

همشهری آنلاین
گزارش

ISFAHAN
N E W S

برای مصونیت، یک بار تزریق واکسن کرونا کافیست؟
عضو کمیته کشــوری کرونا گفت: اینکه برای ایمنی زایی در مقابل کرونا چند بار باید 
تزریق واکسن تکرار شــود، در آینده مشخص می شود و بســتگی به این امر دارد که 
واکسن تا چه حد ایمنی ماندگار ایجاد کند که این موضوع هم هنگامی آشکار می گردد 
که واکسن تزریق شود و میزان ایمنی بخشــی و ماندگاری آن طی زمان مورد بررسی 

قرار گیرد.
 علیرضا ناجی، در پاسخ به این ســوال که آیا یک بار تزریق واکسن کرونا می تواند ما را 
برای همیشه در مقابل این ویروس ایمن کند؟، گفت: اینکه برای ایمنی زایی در مقابل 
کرونا چند بار باید تزریق واکسن تکرار شود، در آینده مشخص می شود و بستگی به این 
امر دارد که واکسن تا چه حد ایمنی ماندگار ایجاد می کند که این موضوع هم هنگامی 
آشکار می گردد که واکسن تزریق شود و میزان ایمنی بخشی و ماندگاری آن طی زمان 

مورد بررسی قرار گیرد.
رییس مرکز تحقیقات ویروس شناسی آزمایشگاه مسیح دانشوری ادامه داد: همچنین 

برای تشــخیص این موضوع باید رفتارهای ویروس را مورد بررسی قرار دهیم چرا که 
ممکن است، کووید۱۹ با تغییراتی مواجه شود و همان گونه که می دانید، طی یکی دو 
روز گذشته در کشور انگلستان تغییراتی در ویروس کشف شده که نگرانی هایی را در 
مورد برنامه واکسیناسیون به وجود آورده است که البته این تحقیقات باید کامل شوند.

وی افزود: به طور کلی آگاهی از این مطلب که برای مصونیت در مقابل کرونا چند بار 
باید واکسن بزنیم به این موضوع بســتگی دارد که در آینده بر اساس اطلاعاتی که از 
افراد واکسینه شده به دست می آوریم، واکسن چه میزان مصونیت ایجاد می کند و تا 
چه اندازه ماندگاری ایمنی دارد و همچنیــن در این خصوص باید به تغییرات ویروس 
نیز توجه کنیم.استاد ویروس شناسی دانشگاه علوم پزشکی شهید پزشکی در خصوص 
تغییراتی که در ویروس کرونا مشاهده شده است، اظهار کرد: تمام نهادهای بین المللی 
و کشورهای مختلفی که در زمینه ویروس شناسی سیستم های مناسبی دارند به دنبال 
پایش و تغییرات ویروس کووید نه تنها در انسان ها بلکه در محیط، حیوانات و ... بوده اند.

وی توضیح داد: اولین تغییراتی که در ویروس مشاهده شده مربوط به ویروسی بود که از 
سمور در دانمارک به انسان منتقل شده بود و متوجه شدند که کووید از انسان به سمور 

انتقال یافته و سپس با یکســری تغییرات به انسان ها 
بازگشته اســت و در حال حاضر هم ٢ روز است که 
اعلام شده تغییرات جدیدی در ویروس کرونا در 

کشور انگلیس پیدا شده است.
عضو کمیته کشوری کرونا در پاسخ به این سوال 
که آیا ممکن اســت تغییراتی کــه در ویروس 

پیدا شده اثربخشــی واکســن هایی که در حال 
حاضر تولید شــده اند، را از بین ببرد؟، متذکر شد: 

به طورکلی ما همیشــه باید تغییرات ژنتیکی ویروس 
کووید را رصد کنیم چــرا که ممکن اســت در هر زمانی 

ویروس با تغییرات ژنتیکی مواجه شــود همانند اتفاقی که در ویــروس آنفلوآنزا هم 
رخ می دهــد و تغییرات در این ویروس به گونه ای اســت که احتمال دارد، هر ســال 
فرمولاسیون واکسن را عوض کنیم و ممکن اســت این مسئله در مورد ویروس کرونا 

هم اتفاق بیفتد.

استخدام تکنسین برق صنعتی در 
شرکت نوین ایلیا صنعت در اصفهان

لینک https://novinilya.com/فرم-استخدام/

استخدام استاد کار )سرشیفت( نورد 
میلگرد

تلفن 0344٢336601

استخدام کارشناس فروش با حقوق و 
پاداش در کل ایران

jobvacancyiranian@gmail.com

استخدام مهندس صنایع با حقوق و 
مزایای ویژه و مکفی در اصفهان
estekhdamgroup.job@gmail.

com

استخدام کارشناس معدن از کل 
ایران جهت کار در شهرستان نائین
mineengagement@gmail.com

استخدام مدیر فروش و مدیر بازرگانی 
در شرکت سامان صنعت پویا

موبایل ۰۹۱۳۳۳٢٤۶۶۰

استخدام حسابدار با حقوق ثابت و بیمه 
در شرکت قائم پروفیل رازی

jmetal.job@gmail.com

استخدام مهندس تاسیسات در مجموعه 
آریا نوین پارسه در اصفهان
واتساپ ۰۹۹۰۱۰۳۰۳۹۸

استخدام کارشناس فروش تجهیزات 
تاسیساتی خانم در آریا نوین پارسه

موبایل ۰۹۹۰۱۰۳۰۳۹۸

استخدام کارشناس فروش در آرتا 
ایده فرین در اصفهان
job@ataidea.com

استخدام حسابدار و کارگر ساده در 
شرکت نفت گستر آناهیتا 

تلفن ۰۳۱٤۶٤۱٢۳۳٤

گزارش

این ۷ کار را انجام دهید تا آلزایمر نگیرید
گزارش

دبیر کمیته ملــی اخلاق پژوهــش وزارت 
بهداشت با اشاره به اینکه هنوز داوطلبان تست واکسن کرونای ایرانی مشخص نشده اند، به ادعای 

مشابهت واکسن ساخت داخل با نمونه های چینی و روسی واکنش نشان داد.
»احسان شمسی کوشــکی« دبیر کمیته ملی اخلاق پژوهش وزارت بهداشت درباره مراحل 
ساخت واکسن کرونا بیان کرد: هر دارو یا واکسنی که بخواهد وارد بازار شود، ابتدا باید یک مرحله 
را در آزمایشگاه طی کند و بعد از اینکه آن مراحل در آزمایشگاه تمام شد، روی حیوانات آزمایش 
می شود و بعد از اینکه آزمایش روی حیوانات نتیجه منفی نداشت و در عین حال روی برخی از 
گونه های حیوانی مثل میمون  موثر باشد، بعد از آن روی تعداد کمی از انسان ها آزمایش می شود.

وی ادامه داد: بنابراین در حال حاضر یکی از شرکت هایی که تصمیم گرفته در ایران واکسن کرونا 

بسازد، کارهایی را که باید در مرحله آزمایشگاهی بر روی حیوانات انجام شود را 
انجام داده به نحوی که توانسته کمیته ملی اخلاق در پژوهش را قانع کند. تا الان 
این فرآورده می تواند روی تعدادی محدودی از انسان ها آزمایش شود و برای این کار 

آن شرکت به همراه تعدادی از اساتید دانشگاه یک پروتکل بالینی در نظر گرفتند.
کوشکی افزود: این پروتکل در فاز یک مورد تایید قرار گرفته و یک سری کارهای 
دیگری هم آن مجموعه باید انجام دهد و در نهایت سازمان غذا و دارو مجوزی را صادر 

می کند و برمبنای آن کارآزمایی بالینی می تواند شروع شود.
وی بیان کرد: یعنی در مورد این واکسن کمیته ملی اخلاق پژوهش برای فاز یک نظر 
مساعد داده است و طبق بررسی به ۵۶ نفر داوطلب نیاز دارد که عملا هنوز برای این کار 
داوطلبی تعیین نشده، چون بعدا فراخوانی داده و افرادی جذب می شوند تا در صورت 
تمایل در این کار شرکت کنند، که روند کار به این ترتیب است که نخست  ثبت نام 
خواهند کرد، بعد مجموعه با آن افراد تماس می گیرد و بعضی از آن ها که می خواهند بر 
اساس شرایط مندرج شده در پروتکل که به طور مثال افراد بزرگسال سالم باشند، در فاز اول به 
تدریج تزریق در مورد آنها صورت می گیرد.وی ادامه داد: به طور مثال نخست به سه نفر که واکسن 
به آنها زده شده، بررسی ها انجام می شود، اگر شرایط مثبت بود، بتدریج سایر افراد را وارد مطالعه 
می کنند.دبیر کمیته ملی اخلاق پژوهش وزارت بهداشت افزود: بنابراین هنوز مراحل تست انسانی 
شروع نشده و در شروع تست انسانی قاعدتا کمیته ملی اخلاق برای همه موارد از جمله رضایت 
آگاهانه شرکت کنندگان نظارت خواهد کرد.این واکسن ها در مرحله آزمایش هستند و به این 
مفهوم نیست که آزمایش حتما جوابش مثبت خواهد بود در واقع آزمایش ها برای این است که 

ببینیم آیا این واکسن ها مفید هستند یا نه، یعنی ضرری دارد یا نه و بعد به دنبال تولید انبوه برای 
آن می رویم. از بین تمام آزمایش های واکسن، فقط یکی از آن آزمایش ها کد اخلاق گرفت و حالا 
وارد کارآزمایی بالینی یا آزمایش خواهد شد که اگر جواب فاز یک خوب باشد وارد فاز دوم می شود 
و بعد فاز سوم شروع خواهد شد، در آخر تمامی مراحل بررسی می شود که اگر همه چیز خوب بود 

اجازه تولید انبوه پیدا خواهد کرد.
وی در مورد پیش بینی توزیع واکسن ساخت داخل گفت: پیش بینی نمی توان کرد، چون این 
یک کار غیردقیق است و این موضوع قابل پیش بینی نیست، چون کاملا به شرایط وابسته است.

کوشکی در واکنش به برخی اظهارات که واکسن ایرانی را مشــابه نمونه های روسی و چینی 
آن دانســته اند، بیان کرد: این موضوع خیلی دقیق نیست، در کشــور ما گروه های مختلف با 
تکنولوژی های مختلف واکسن را توسعه می دهند، اگر به طور مثال در مورد یک واکسن خاص 
بخواهیم بگوییم آن وقت می توان به این بحث اشاره کرد که واکسن ما مشابه چین یا روسیه است، 
ممکن است، تکنولوژی یکی از شرکت هایی که برای واکسن تلاش می کنند، شبیه روسیه یا 
چین باشد، ضمن اینکه خود چین هم با تکنولوژی های مختلفی روی واکسن کرونا کار می کند.

وی تصریح کرد: بنابراین این حرف به نظر می رسد، حرف دقیقی نباشد و تکنولوژی های ساخت 
واکسن چند تکنولوژی مرسوم است که در کشورهای مختلف از آنها استفاده می کنند، بنابراین 
این نباید در اذهان عمومی باشد که تکنولوژی ما شبیه تکنولوژی چین باشد، خوب نیست و 
این متاسفانه ذهنیت خوبی نیست، چون هر تکنولوژی که باشد، در مراحل کار آزمایی ایمنی و 
اثربخشی خود را نشان خواهد داد و در هر حال آن چیزی که می خواهد به مردم تزریق شود آن 

چیزی خواهد بود که مردم بتوانند با خیال راحت از آن استفاده کنند.

هنوز داوطلبان تست واکسن کرونای ایرانی مشخص نشده اند
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Iran, Uzbekistan 
call for trade 
cooperation
 Iran and Uzbekistan urged 
further boosting of trade 
cooperation, Deputy 
Minister of road and 
urban development for 
transportation Shahram 
Adamnejad said on 
Tuesday.
During a meeting via 
videoconference, both 
sides examined the 
executive strategies for 
transiting goods to/from 
Uzbekistan to the origin 

and destination of India 
and other third countries 
through Chabahar port.
Chabahar Port, situated in 
southeastern Iran on the 
Gulf of Oman, serves as 
Iran’s only oceanic port and 
consists of two separate 
ports named Shahid 
Kalantari and Shahid 
Beheshti, each of which has 
five berths.
Chabahar is directly or 
indirectly located on 
international main roads 
and can turn into one of the 
most strategic transit points 
in the world.

 NIOC Could 
Double Oil Output 
if US Siege Is Lifted: 
Zanganeh
The National Iranian Oil 
Company aims to produce 
4.5 million barrels a day 
of oil and gas condensate 
in the next calendar year 
starting on March 21, the 
oil minister told lawmakers 
on Saturday.
“We will increase oil 
exports to 2.3 million 
barrels a day provided 
the US eases sanctions on 
the energy sector,” Bijan 
Namdar Zanganeh was 
quoted as saying by IRNA.
The projected exports are 
expected to cover 25% of 
the national budget for the 
year ending March 2022 -- 
a sign that the government 
is reducing dependence on 
oil income, he said
Iran’s oil production 
capacity has almost halved 
to 1.9 million barrels a 
day since Donald Trump 
withdrew from the Iran 
nuclear deal in 2018 and 
announced tough new 
sanctions that have the 
form of an economic siege.
“We are ready to double 
oil production in the next 
year.”
Exports, as high as 2.6 
million barrels a day three 
years ago, have dropped 
to just 133,000, according 
to data compiled by 
Bloomberg. 
Almost all of Iran’s 
shipments go to China. 
Extra exports from Iran, 
the news agency claimed, 
would cause problems for 
OPEC+, which is trying 
to keep output down and 
bolster prices in the face of 
the coronavirus pandemic. 
While Iran is an OPEC+ 
member, the organization 
has exempted it from 
production cuts due to the 
sanctions and its economic 
hardship.
President-elect Joe 
Biden, who is scheduled 
to be sworn in on Jan. 20, 
has signaled he wants to 
bring the US back into the 
historic agreement that 
was brokered when he 
was vice president under 
Barack Obama.
Still, some traders doubt 
Washington will be 
inclined to allow more 
Iranian exports at a time 
when oil demand is 
constrained by the virus, 
Bloomberg said.
“I am not of the view that we 
are going to see too much 
Iranian oil in the market” in 
2021, Mike Muller, the head 
of Asia for Vitol, the world’s 
biggest independent oil 
trader, said in an interview 
Sunday with Dubai-
based consultant Gulf 
Intelligence.
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“Economic growth, 
excluding oil, stood at 
1.4%, and 1.3% when 
factoring in the oil 
sector in the first six 
months of the current 
year compared with 

the same period of last year,” 
he said.
“Economic growth, including 
oil sector stood at -2.9% and 
5.1% in the first and second 
quarters of the current year.” 
Iran’s gross domestic product, 
excluding the oil sector, saw a 
contraction of 0.6% in Q1 but 
an expansion of 3.2% in Q2, 
according to the CBI chief. 
His comments came after 
the Statistical Center of Iran 
said Iran’s gross domestic 
product saw a contraction of 
1.9% in H1. Economic growth, 
excluding oil, stood at -1.3%, 
according to SCI. 
A sectoral breakdown 
of growth rates in the 
report shows that only the 
“agriculture” and “industries 
and mining, excluding oil” 
sectors experienced a growth 
of 1.7% and 2% respectively. 
The “industries and mining” 
contracted 0.7% and 
“services” sector contracted 
3.5%.
SCI also reported economic 
growth in the second quarter 
of the current year (June 21-
Sept. 21). Iran’s GDP expanded 
0.2% in Q2 while it shrank 
0.2% without considering the 
oil sector. The “agriculture” 
sector saw a 2.7% expansion; 
“industries and mining” 
4% while “industries and 
mining sector, excluding 
oil” expanded 4.2%. The 
“services” sector, however, 
contracted by 3% in Q2. 
According to SCI, gross 
domestic product saw a 
contraction of 3.5% during 
the first quarter of the 
current fiscal (March 20-

June 20) compared with the 
corresponding period of 
last year. Economic growth, 
excluding oil, stood at -1.7%. 
A sectoral breakdown of 
growth rates in the report 
shows only the agriculture 
sector experienced growth 
with a meager rate of 0.1%. 
The industries and services 
sectors contracted by 4.4% 
and 3.5% respectively.
Iran’s economy shrank by 
6.9% in the last fiscal year 
(March 2019-20). Excluding 
the oil sector, the rate stood 
at -0.5%. 
Only the agriculture sector 
experienced a growth of 
2.8% last year. The sectors of 
industries and services saw 
contractions of 14.7% and 
0.7%, respectively.
The Central Bank of Iran 
has come up with different 
numbers.
According to the CBI governor, 
Iran's gross domestic product 
contracted by 2.8% during 
the first quarter of the current 
fiscal year (March 20-June 
20) compared with the 
corresponding period of last 
year.
“A sectoral breakdown 
of growth rates shows 
the agriculture sector 
experienced 3.8% growth, 
and the industries and mining 
sector expanded by 2.5%, but 
the services sector contracted 
by 1.6%, which was quite 
predictable following the 
outbreak of coronavirus 
and restrictions imposed 
to prevent the spread of 

the disease,” he wrote in an 
Instagram post. 
Hemmati also put Q1 
economic growth, excluding 
oil production, at -0.6%.
Iran’s economy is recovering 
from the pandemic shock. 
When compared with 
sanctions-free countries, 
which only had to deal with the 
coronavirus, Iran’s economic 
performance is promising, 
he added.
Discrepancies were also seen 
in SCI and CBI reports on Iran's 
economic growth in the last 
fiscal year (March 2019-20).
According to SCI, the Iranian 
economy experienced a -7% 
contraction in the fiscal 2019-
20.
According to the center, GDP 
shrank by -0.6% without 
taking oil production into 
account.
The sectors of "industries and 
mines", and "services" saw 
respective contractions of 
14.7% and 0.3%. This is while 
the CBI governor put last 
fiscal year's growth at -6.5%. 
Excluding the oil sector, he put 
the growth at 1.1%.
According to Hemmati, the oil 
sector shrank by a whopping 
38.7% amid sanctions on 
Iran's oil sales.
The sectors of “agriculture” 
and "industries and mine" 
saw respective growths of 
8.8% and 2.3% respectively, as 
services contracted by 0.2%, 
he added.
Iran's gross domestic product 
shrank by 4.9% in the fiscal 
2018-19 compared to the 

year before, according to 
SCI, with GDP of the two 
groups of "industries" and 
"agriculture" at -9.6% and 
-1.5% respectively and the 
services at 0.02% growth. The 
center put that year's growth 
without taking oil production 
into account at -2.4%.
The CBI did not release any 
report on the fiscal 2018-19 
economic growth.
Iran’s economy emerged from 
recession in the fiscal 2014-15 
with a 3% growth after two 
years of recession when the 
economy contracted 5.8% and 
1.9% back to back, according 
to the Central Bank of Iran.
Growth in 2015-16 has been 
put at -1.6% by CBI and 0.9% 
by SCI.
CBI has put 2016-17 growth 
at 12.5% while SCI says it was 
much lower and near 8.3%.
IMF Forecast
The International Monetary 
Fund expects Iran's economy 
to return to growth in 2021.
In its latest World Economic 
Outlook report, the IMF 
forecasts 3.2% growth for 
Iran's GDP next year. 
Projection for the current 
year's growth by the 
international organization, 
headquartered in 
Washington, D.C., is at -5%.
According to IMF, the Iranian 
GDP contracted by 6.5% in 
2019.
The previous World Economic 
Outlook report projects the 
real GDP to register a 3.1% 
growth next year after a 
contraction of -6% in 2020.

Iran, Russia trade volume 
increases to $2.2 bn
Referring to the increasing volume of trade between Iran 
and Russia, a member of the Iran-Russia Chamber of 
Commerce said that the best way to counter US sanctions 
is to strengthen economic ties with the Eurasian Union.
Jalil Jalalifar made the remarks on Tuesday, noting 
that the volume of trade between Iran and Russia has 
increased from 1.7 billion dollars in 2019 to 2.2 billion 
dollars in the current year.
He went on to say that the development of economic 
ties with neighboring countries is one of the important 
strategies of the Islamic Republic of Iran.
"Among the countries of the Eurasian Union, Russia is of 
particular significance, and given the infrastructure in 
the northern ports, especially in Astara, we must work to 
develop economic ties, especially in exports," he added.
Jalalifar further noted that the Iran-Russia Chamber of 
Commerce is making efforts to expand maritime trade 
between the two countries as well.

Iran-Pakistan set to open 
Rimdan-Gabd cross-border 
gateway
 Iran and Pakistan are scheduled to open Rimdan-Gabd 
cross-border gateway on December 19 in presence of 
senior officials.
The opening of the Rimdan-Gabd crossing would 
help accelerate economic activities in the bordering 
region with creating more opportunities for expanding 
economic and trade ties between the two countries. 
In recent years, Iranian and Pakistani officials have put on 
the agenda a plan to increase border crossings.
Accordingly, a countdown has begun for the opening of 
the new border crossing, which was officially announced 
during a meeting between Seyed Rasoul Mousavi, Special 
Assistant to the Iranian Foreign Minister, and Rahim 
Hayat Qureshi, Pakistan's ambassador to Tehran.
The Special Assistant to the Minister of Foreign Affairs 
of our country announced on his Twitter account that 
the Rimdan-Gabd border crossing will be inaugurated 
on December 19 in the presence of senior officials of the 
Islamic Republic of Iran and Pakistan.
“Two countries share only one Mirjavah border crossing 
at 909 km,” he noted.
The opening of the Rimdan border is one of the 
most important results of Iranian Foreign Minister 
Mohammad Javad Zarif's visit to Pakistan last month. 
During a meeting with Pakistani officials, the Iranian 
Foreign Minister announced that the Islamic Republic of 
Iran would soon open the Rimdan crossing in Sistan and 
Baluchestan province, and called on Pakistan to open the 
Gabd crossing as well.
It was also suggested that other border crossings, such 
as the "Pishin-Mand" between the two countries, be 
opened, and that the entry and exit crossings between 
the two countries be increased.
The official and full-capacity activity of the Rimdan-Gabd 
crossing has so far been widely welcomed by politicians 
and the business community of Pakistan, Iran's eastern 
neighbor.
As Mirjavah-Taftan border is the only official crossing 
point between Iran and Pakistan for trade and public 
movement, the new Rimdan crossing will reduce 
restrictions on Pakistani traders, especially residents 
of Balochistan.
Facilitating access to the Iranian market, increasing 
exports and imports, reducing travel time to the two 
countries and making better use of the capacities of 
the two neighboring border provinces are some of the 
benefits of the new Rimdan-Gabd crossing.
The Pakistani business community praises Iran's key 
decision to open the Rimdan border, indicating the 
neighboring country's desire to have close relations 
with Iran and seize the golden opportunity to develop 
bilateral trade.

Iran’s economic growth (using 2011 as the base year) 
turned from negative to positive in the first half of the 
current fiscal year (March -20Sept. 21), the governor 
of the Central Bank of Iran, Abdolnasser Hemmati, 
wrote in an Instagram post.

Iran's H1 Economic Growth Positive
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According to 
the center, GDP 
shrank by %0.6- 
without taking 
oil production 
into account.
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M i k e 
H o l l i n g s w o r t h 
political science 
professor at the 
University of 
South Alabama 
talked about the 

U.S Presidential election and 
the results of that election to 
the international community. 
The US professor believes that 
with a new administration 
the US will be more likely to 
negotiate and lift sanctions. 
Hollingsworth refers to the 
future of Iran's nuclear deal 
and says “Biden has expressed 
a desire to returning to some 
semblance of the 2015 deal 
that the United States had with 
Iran and various European 
powers.” 
Below is Hollingsworth's 
interview with ILNA news 
agency:
Q: The Electoral College 
decisively confirmed Joe Biden 
on Monday as the nation's next 
president, but Donald Trump 
has said he'll continue to fight 
the election results. How will 
these new conditions affect US 
domestic policy?
A: This most recent election 
has been contentious and 
fraught with multiple 
problems that led many to 
question the legitimacy of the 
election. There is currently 
intense political polarization 
in the United States as well as 
many new voting procedures 
put into place in areas that 
did not previously have large-
scale mail-in ballot programs. 
There is an increased 
concentration of support for 
certain political parties within 
larger population centers and 
less heterogeneity amongst 
counties throughout the rest 
of the country. Many argue that 
this is the most contentious 

election since 1876.  An 
analysis of the voting shows 
that a majority did not support 
Trump or the Republican Party, 
but there is also no widespread 
support for sweeping 
progressive movements either. 
This will force the Democratic 
Party to emphasize more 
centrist policies. The main 
concerns for the electorate 
seemed to be COVID-19 and 
the economy. People are 
relatively shortsighted in the 
United States when it comes to 
politics. Whatever pops up on 
the news quickly becomes the 
main concern. 
Q: And how about U.S foreign 
policy?
A: The incoming 
administration has not 
addressed foreign policy a 
great deal. There likely will be a 
fundamental change in foreign 
policy. Some individuals argue 
that an “America First” policy 
is bad for the country and the 
world. This is not necessarily 
true, but isolationism and 
retrenchment is not really a 
good option and hopefully, this 
will be avoided. My opinion is 
that the Biden administration 
will seek to somewhat 
normalize ties with Iran and 
prevent any future problems. 
The success of this depends on 
the Iranian reaction. As far as 
other countries are concerned, 
the U.S. will probably rejoin 
certain accords like the Paris 

accord and other trivial things, 
but the biggest foreign policy 
questions are whether there 
will be a bigger emphasis 
on diplomacy and coalition 
building and what will the U.S. 
do regarding China.
Q: Iran’s president said the 
next U.S. administration 
should use the opportunity 
to compensate for President 
Donald Trump’s mistakes. 
How a Biden presidency could 
change US relations with Iran?
A: I believe the change in 
administration has some 
implications regarding 
foreign policy concerning Iran. 
Foreign policy will most likely 
resemble a liberalist approach 
that was prominent during 
the Obama administration. 
Biden has expressed a desire 
to return to some semblance 
of the 2015 deal that the 
United States had with Iran 
and various European powers.  
Whether this actually happens 
depends on what Iran’s 
negotiating goals are and 
what their response is to U.S. 
involvement in the agreement. 
Iran has its own elections 
coming up next year which 
could create some issues. 
Q: Is Tehran also ready to 
reduce tensions with the 
United States?
A: The U.S. will most likely 
seek to reenter some kind of 
monitored nuclear agreement 
with Iran.  As far as Iranian 

foreign policy, I don’t know 
if there will be any changes 
in that. Much of that might 
depend on the outcome of 
Iran’s elections next year. 
Foreign policy should change 
in Iran, as the current path 
will not lead to anything 
good for the country or the 
people.  The recent addition 
of centrifuge clusters and the 
attempt to bring a new type of 
centrifuge online are not good 
if continued after negotiations 
resume. 
Q: Is there a possibility of war 
if tensions rise or the next U.S 
administration only seeks 
to resolve this crisis through 
negotiations?
A: No Western power wants 
to get involved in a full-scale 
war with Iran. It is simply not 
worth it.  No Middle Eastern 
power wants to go to war 
either. Limited attacks are, 
however, a real possibility 
depending on what actions 
Iran takes in the future. There 
are several key issues that need 
to be addressed, hopefully 
through negotiation. These 
include Iranian support for 
insurgent groups and nuclear 
development. I think the main 
concentration of negotiations 
will be on the nuclear program 
and economic sanctions. 
Europe would prefer the 
economic sanctions to be 
lifted so they could have a new 
market for goods. 

Top Lawmakers Discuss Iran-
Russia Parliamentary Ties
 The speaker of the Iranian Parliament and the 
chairman of Russia’s State Duma weighed plans 
for the expansion of parliamentary cooperation 
between the two countries.
In a telephone conversation on Tuesday, 
Mohammad Baqer Qalibaf and Vyacheslav 
Viktorovich Volodin stressed the need to enhance 
parliamentary collaboration between the two 
nations, IRNA reported, citing a statement from the 
Russian Duma.
In the phone conversation, Volodin called for the 
development of Moscow-Tehran cooperation, which 
he hailed as strategic in nature.
Expressing satisfaction with the high-level 
parliamentary meetings and negotiations between 
Russia and Iran, Volodin said such relations 
have played an important role in developing and 
facilitating bilateral relations.
The chairman of Duma also noted that the Russian 
parliament and government are ready to continue 
cooperation for the expansion of political, 
parliamentary, economic, and cultural interaction 
with Iran.
For his part, Qalibaf hailed the strategic ties 
between Tehran and Moscow, voicing the Iranian 
Parliament’s readiness to broaden relations with 
Russia."Given the important position of the Russian 
Federation and the Islamic Republic of Iran, as well 
as the abundant capacities of the two countries, the 
two sides can play a more common role in various 
fields," IRNA quoted him as saying.
Iranian Deputy FM Denies 
Rumor on Meeting with 
Biden’s Envoy
 Iranian Deputy Foreign Minister Abbas Araqchi 
dismissed speculation that he may have met with 
a representative of US president-elect Joe Biden 
during a visit to Oman.
Providing details of his recent trip to the Sultanate 
of Oman, Araqchi said on Tuesday that the stories 
about a meeting with the representative of Biden in 
Muscat re nothing but fantasy.
“The story makers talking about imaginary 
meetings seem to have no proper understanding of 
the current conditions,” he added.
Araqchi said he arrived in Oman on Monday for a 
4-hour visit in order to take part in the 7th meeting 
of Iran-Oman Committee of Strategic Consultations.
“I arrived (in Muscat) at 8 am and met with Omani 
Foreign Minister Mr. Badr Al Busaidi at 9 am. The 
Strategic Consultations Committee began at 10 
until 12:30 and signing of a memorandum of 
understanding. Flight to Shiraz with Taban Airline 
at 13 and then to Tehran,” the deputy minister added.
Describing the visit as “intensive and very fruitful”, 
Araqchi said Iran’s relations with Oman among 
the Persian Gulf states have been always of special 
significance.

Biden administration to seek to somewhat 
normalize ties with Iran; Expert

"I believe the change in administration has 
some implications regarding foreign policy 
concerning Iran," a political science professor 
says to ILNA in an exclusive interview.
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 JCPOA Commission Set to 
Address Obstacles to Fulfillment of 
Commitments
 The Wednesday meeting of the Joint Commission of the Joint 
Comprehensive Plan of Action (JCPOA) is going to discuss the 
obstacles to the fulfillment of commitments by the signatories, 
an Iranian spokesman said.
Iranian Foreign Ministry Spokesperson Saeed Khatibzadeh 
on Wednesday gave details of the agenda of the JCPOA Joint 
Commission meeting, set to be held via video links at 13:30 
local time.
“This is an ordinary and regular meeting of the JCPOA Joint 
Commission that is held quarterly at the level of deputy 

ministers and political directors of the JCPOA parties in order 
to discuss the process of implementation of the JCPOA and 
the obstacles to the fulfillment of commitments by the JCPOA 
parties,” he noted.
Like many other international events, the meeting will be 
held through videoconference because of the COVID-19 
restrictions, Khatibzadeh noted.
The meeting is planned to be chaired on behalf of EU High 
Representative Josep Borrell by the Secretary-General of the 
European External Action Service Helga Maria Schmid.
Iranian Deputy Foreign Minister for Political Affairs Seyed 
Abbas Araqchi is going to lead the Iranian delegation in the 
online meeting.
The JCPOA was signed in 2015 between Iran and the Group 

(5+1) and endorsed by the UN 
Security Council Resolution 
2231.
However, US President Donald 
Trump unilaterally pulled 
Washington out of the nuclear 
deal in May 2018 and reinstated 
the anti-Iranian sanctions that 
had been lifted by the deal.
As the remaining European parties 
have failed to fulfill their commitments to 
the accord and compensate for Washington’s absence, 
Iran moved in May 2019 to scale back its JCPOA  
commitments.

The university 
professor 
underlined that 
the Europeans 
have proved they 
are serious to 
support the 2015 
Iran nuclear deal 
because they 
opposed the 
US-proposed 
snapback 
mechanism 
at the United 
Nations, aimed 
at the extension 
of the arms 
embargo on Iran.
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 Trump Aide 
O'Brien Cuts 
Europe Trip 
Short to Deal 
with Cyber Hack
 White House national 
security adviser Robert 
O’Brien on Tuesday cut 
short a European trip and 
returned to Washington 
to deal with a suspected 
Russian cyber hack, a 
senior administration 
official said.
The sweeping attacks 
prompted the US 
Department of Homeland 
Security and thousands of 
businesses to scramble to 
investigate and respond 
to the hacking campaign 
that officials suspect was 
directed by the Russian 
government.
O’Brien “is holding NSC 
meetings tonight and 
tomorrow morning and 
will convene a high-level 
interagency meeting this 
week,” National Security 
Council spokesman John 
Ullyot said.
A bipartisan group of 
US senators, including 
the top Republican and 
Democratic members 
of the Senate commerce 
panel, wrote a letter to the 
directors of the FBI and 
the Cybersecurity and 
Infrastructure Security 
Agency requesting a 
report about the extent of 
the attacks.
Citing people familiar 
with the matter, Reuters 
reported on Sunday that 
hackers backed by a 
foreign government had 
been monitoring internal 
email traffic at the US 
Treasury Department 
and the Commerce 
Department’s National 
Te l e c o m m u n i c a t i o n s 
and Information 
Administration, an agency 
that decides internet and 
t e l e c o m m u n i c a t i o n s 
policy.
Technology company 
SolarWinds, which was 
the key steppingstone 
used by the hackers, 
said up to 18,000 
of its customers 
had downloaded a 
compromised software 
update that allowed 
hackers to spy unnoticed 
on businesses and 
agencies for almost nine 
months.
In their letter, the 
senators asked for, 
among other things, a 
list of all federal agencies 
that are customers 
of SolarWinds, the 
categories and quantities 
of data that were 
susceptible to hacking, 
and any confirmed cases of 
unauthorized access.
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No Difference between Biden, 
Trump, Says Daughter of Martyr 
Soleimani
 The takeover of the White House by President-elect Joe Biden and 
the departure of Donald Trump is unlikely to bring change in US 
policy towards Tehran, said the daughter of Iran’s top anti-terror 
commander, Lieutenant General Qassem Soleimani, who was 
martyred in January.“There’s no difference between Biden and Trump, 
they are the same guy. They are following the same policy, there’s no 
difference between them. Trump ordered the killing of my father, but 
Biden supported that, so there’s no difference,” Zeinab Soleimani told 
RT in an interview to be aired on Wednesday.Still, Biden’s background 
leaves a lot of room for doubt, according to her, who said it was Barack 
Obama’s administration that facilitated the creation of the Daesh 
terrorist group and sent the whole Middle East into turmoil.Moreover, 
US policy towards Iran has remained pretty much the same for 
decades already, she argued, and the change of the figurehead in the 
White House does not really matter.
“The problem we have with America is their policy, this will not change. 

They are the same people, with the same mind, the same way. And each 
one is worse than the other one,” Zeinab further said.
General Soleimani was the former commander of the Quds Force of 
Iran’s Islamic Revolution Guards Corps (IRGC). He was assassinated 
by a US strike on January 3, when he was on an official visit to the Iraqi 
capital Baghdad. Hitting his convoy, the barbaric assault also led to the 
martyrdom of many others, including Abu Mahdi al-Muhandis, deputy 
commander of Iraq’s Popular Mobilization Units (PMU) or Hashd al-
Sha’abi anti-terror force.Trump’s decision to order the assassination of 
General Soleimani stemmed from the fact that her father jeopardized 
US plans in the region, invoking fury in Washington, Zeinab said.
“My father did his job so well and made them so angry. You are 
seeing every plan they are making in the Middle East is destroyed. 
Everywhere they are trying to enter and hurt Iran they fail. Of course, 
for them my father is a big monster, but my father is a savior”.
The assassination of General Soleimani, however, did not constitute a 
victory for the US, but actually backfired, his daughter said. It invoked 
more anger and hatred towards Washington in Iran, as well as in other 
countries of the region. The killing has made more people want to 
follow in General Soleimani’s steps and fight the US, she warned.
“After killing my father, America thought that everything will be 

stopped 
because they killed General 

Soleimani, the power of the Middle East. But they are so wrong,” 
Zeinab said. “They are so wrong in thinking this will be the end of 
General Soleimani, this is the beginning.”
Zeinab Soleimani also touched upon one of the most recent hostile 
acts against Iran – the killing of the country’s leading nuclear scientist 
Mohsen Fakhrizadeh, who was assassinated near Tehran late in 
November. Those behind the murder are certainly “not human”, given 
how the scientist was slain in cold blood for merely working for his 
country, she said.



Leader to receive organizers of Soleimani's martyrdom anniv.
 Leader of the Islamic Revolution Ayatollah Seyed Ali Khamenei is scheduled 
to meet with the organizers of the commemoration ceremony of the first 
martyrdom anniversary of Lt. Gen. Soleimani.
On the eve of the first anniversary of the martyrdom of Lt. General Qasem 
Soleimani and Abu Mahdi al-Muhandis, a group of organizers of the anniversary 
ceremony and the family of Martyr Soleimani will meet with the Ayatollah Khamenei 
today.
The US terrorist forces assassinated Lt. General Qasem Soleimani, who was among the key figures 
in the fight against terrorism in Syria and Iraq in the past several years, and Abu Mahdi al-Muhandis, 
the second-in-command of Iraq’s pro-government Popular Mobilization Units (PMU) in an airstrike 
ordered by US President Donald Trump at Baghdad’s international airport on January 3, 2020.

 An American political 
expert evaluates recent 
remarks made by Iranian 
President Hassan Rouhani 
on the 2015 nuclear deal as 
positive, emphasizing that the 
upcoming US administration 
is prepared to restore the 
nuclear agreement.Daryl 
Kimball, Chairman of the 
Arms Control Association, 
told IRNA in an exclusive 
interview that a new 
president will enter the White 
House who is supporting the 
nuclear deal.
The Washington-based 
analyst underlined that the 
presidency of Joe Biden would 
be an important opportunity 
for both Iran and the United 
States to implement their 
commitments under the 
deal, which is called the Joint 
Comprehensive Plan of Action 
(JCPOA).
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Development, 
Testing of Nukes 
Should End: 
Iranian Envoy
 Iran’s envoy to the international 
organizations in Vienna called for an 
end to the development and testing 
of nuclear weapons as the first step 
towards nuclear disarmament.
“Iran supports the objectives 
stipulated in the Nuclear Non-
Proliferation Treaty (NPT) with 
the ultimate goal of disarmament, 
as well as general and complete 

disarmament under strict and 
effective international control,” 
Kazem Gharibabadi said in an address 
to the 55th Session of the Preparatory 
Commission for the Comprehensive 
Nuclear-Test-Ban Treaty (CTBT) in 
Vienna on Tuesday.
“We also strongly believe that 
stopping all explosive tests of 
nuclear weapons and other nuclear 
explosions, as well as ending the 
quantitative development and 
qualitative improvement of these 
weapons, is the first necessary step 
towards nuclear disarmament,” he 
added.
The Iranian envoy also censured 

Washington’s approach on the non-
proliferation regime and expressed 
concern over the possibility of the US 
conducting nuclear test explosions, 
saying the move undermines 
international peace and security.
Gharibabadi stressed that a possible 
resumption of the tests would 
breach a treaty on the moratorium 
on such practices, and also violates 
the nuclear disarmament and 
non-proliferation efforts, Press TV 
reported.
Elsewhere in his remarks, the 
ambassador touched on Saudi 
Arabia’s nuclear program and called 
on the kingdom to join the NPT.

“The foundation-stone of Arab countries’ 
normalization of relations with Israel was 
set a couple of decades ago and today we are 
witnessing the results of that process, which 
seems to be continuous and some other Arab 
countries will join that move in near future,” 
Professor Entesar told the IRNA Political Desk in 
an exclusive interview on Wednesday.
** Arab world’s unity lost
Focusing on the reasons for the domino-effect of 
the Arab countries joining the peace process with 
the Zionist regime of Israel, Entesar pointed to 
two major reasons, namely the lost unity among 
the Arab countries, and even the lost meaning 
for the Arab world under the current conditions.
The top Middle East affairs political analyst 
said that the top priority for the Arab countries’ 
leaders is to strengthen their own regimes, 
not focusing on such Pan-Arab issues as the 
Palestinian issue, or campaign against 
colonialism.
“In fact, the leaders of such countries as Emirates, 

Bahrain and other Arab countries in the region 
see their relations with Israel in the framework 
of strengthening their own regimes, as well as 
viewing Israel as a gate for shaping up more 
amicable relations with the western countries, 
and particularly the United States,” he added.
Professor Entesar said the anti-Iran stands 
adopted by some Arab countries are mostly due 
to these kinds of tendencies, especially in the 
Persian Gulf region.
“They consider normalization of relations with 
Israel as the most important factor of their 
foreign policy, and the prerequisites for that are 
having antagonist approach towards Iran as well 
as segregating the Tehran government,” he said.
** Biden to pursue normalization Arab world ties 
with Israel
 The political analyst said that the upcoming 
Biden administration with continue President 
Trump’s efforts for encouraging as many Arab 
countries to naturalize relations with Israel, as 
the issue is a top priority for both the republicans 
and democrats.
The South Alabama University professor 
said the holding talks between Iran and the 
regional countries under such conditions that 
they are increasingly getting inclined towards 
normalization ties with Israel is an extremely 
difficult task for the Iranian diplomats.

Iran’s Deputy Foreign Minister for Political 
Affairs Abbas Araqchi will be leading the Iranian 
delegation in the meeting of the 2015 nuclear 
deal’s Joint Commission scheduled for December 
16 (today) via videoconference.
The upcoming webinar will be held at the level of 
Foreign Ministry deputies and political directors 
of the remaining parties to the agreement, 
formally called the Joint Comprehensive Plan of 
Action, namely Iran, China, Russia, the UK, France 
and Germany.
The Joint Commission meeting will be chaired on 
behalf of European Union High Representative 
Josep Borrell by Secretary-General of European 
External Action Service Helga Schmid.
The European Union had previously announced 
the meeting, noting that its agenda will focus on 
efforts to maintain the JCPOA, effective ways to 
fully implement the agreement by all parties and 
getting ready to exchange views at ministerial 
level.
The previous meeting of the Joint Commission 
was held in September at the Palais Coburg Hotel 
in Vienna.
*** European Union External Action Service 
statement 
Earlier on November 30, the European Union 
External Action Service said in a statement that 
the meeting will be held in Vienna.
“A meeting of the Joint Commission of the Joint 
Comprehensive Plan of Action (JCPOA) will 
take place in Vienna on 16 December. The Joint 
Commission will be chaired on behalf of EU High 
Representative Josep Borrell by the Secretary 
General of the European External Action Service 
Helga Maria Schmid and will be attended by 
the representatives of E3+2 countries (China, 
France, Germany, Russia, United Kingdom) and 
Iran,” the EU statement said.

According to the statement, the meeting will 
discuss ways to preserve the 2015 Iran nuclear 
deal.
“Participants will discuss ongoing work to 
preserve the JCPOA and how to ensure the full 
and effective implementation of the agreement 
by all sides, including in preparation of exchanges 
at Ministerial Level,” the statement said.
*** JCPOA joint commission meeting; 
Opportunities and challenges
This is the first meeting of the Joint Commission 
after Joe Biden won the U.S. presidential election 
in early November. During his election campaign, 
Biden has said that he will join the JCPOA if he 
wins the election.
“I will offer Tehran a credible path back to 
diplomacy. If Iran returns to strict compliance 
with the nuclear deal, the United States would 
rejoin the agreement as a starting point for 
follow-on negotiations. With our allies, we will 
work to strengthen and extend the nuclear deal's 
provisions, while also addressing other issues of 
concern,” then-presidential candidate Biden said 
in an op-ed for CNN in mid-September.
Biden reaffirmed support for the nuclear deal 
after the election, saying he still stands by 
his views on the 2015 Iran nuclear deal that 
were articulated in the mid-September op-ed. 
However, Biden said it would be hard to rejoin 
the JCPOA.
In the current circumstances , this is the first 
meeting of the Joint Commission after Joe 
Biden won the U.S. presidential election in early 
November and he goes to the White House in 
January, expectations and claims of  the members 
is changed. 
Biden and his team have chosen not the Trump 
and Obama but the moderate way and unlike 
Trump's government, Biden and his team 
members such as Tony Blinken  and Jake Sullivan 
have worked hard to align with Europeans in the 
Joint Comprehensive Plan of Action, so , as in the 
Obama tenure, we will see consonance of Both 
sides of the Atlantic.
The meeting is an opportunity to review the 
implementation of the JCPOA as far as nuclear and 
sanctions-related issues are concerned.

Scholar: Iran favors turning regional security into 
win-win status

JCPOA joint commission's 1st meeting in post-
Trump era

The JCPOA Joint Commission meeting will be held today (on 
Wednesday) in the presence of the delegations of Iran and the 
P1+4 group via videoconference in a quite different atmosphere 
affected by Trump's failure in the US Presidential election as 
well as his inability to advance his maximum pressure policy 
towards Iran.

South Alabama University Professor Nader Entesar said that Iran 
is after turning the safeguard regional security into a collective 
win-win responsibility for all countries in the region, while Arab 
countries see it as a zero-sum game.

Biden reaffirmed 
support for 
the nuclear 
deal after the 
election, saying 
he still stands 
by his views 
on the 2015 
Iran nuclear 
deal that were 
articulated in the 
mid-September 
op-ed. However, 
Biden said it 
would be hard to 
rejoin the JCPOA.
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factor of 
their foreign 
policy, and the 
prerequisites 
for that 
are having 
antagonist 
approach 
towards Iran 
as well as 
segregating 
the Tehran 
government,”



همتیپاسخداد:نرخارزراچهکسیتعیینمیکند؟
رییس بانک مرکزی گفت: ما معتقدیم نرخ ارز را بازار تعیین می کند. تجارت و بنیان های اقتصادی در تعیین 

نرخ ارز تاثیر می گذارند.
عبدالناصر همتی در حاشیه جلسه هیات دولت درباره مشکلات ارز ۴۲۰۰ تومانی، اظهار کرد: اگر ارز۴۲۰۰ 
تومانی را به درستی از مرحله واردات تا رسیدن به دست مصرف کننده توزیع می کردیم، خیلی کمک خوبی به 

مردم می شد. البته تا حالا هم کمک خوبی کرده  ولی در عمل خوب اجرا نشد. با ارز۴۲۰۰، نباید مرغ  به قیمت 
۳۰هزار تومان به دست مردم برسد. بنابراین باید این ارز به گونه ای با تدبیر و اصلاح شود که شوک قیمتی برای مردم 

ایجاد نکند. مهمترین دغدغه دولت هم همین مسأله است . در حال بررسی این موضوع هستیم ولی هنوز نمی توانم نظر 
دهم که چه اتفاقی خواهد افتاد. وی ادامه داد: ما معتقدیم نرخ ارز را بازار تعیین می کند. تجارت و بنیان های اقتصادی در تعیین 

نرخ ارز تاثیر می گذارند. امیدوارم روند صادرات و شرایط ارزی ما در سال آینده بهتر شود تا بر بازار تاثیر مثبت بگذارد.
همتی همچنین درباره رسیدگی به بدهی بدهکاران بانکی گفت: موفقیت های خوبی در این زمینه داشته ایم .در چند ماه گذشته ۱۱نفر_گروه 
در کمیته فرادستگاهی ما مطرح شده اند که مانده بدهی آنها نزدیک به ۹۰هزار میلیارد تومان است. با همکاری خوب قوه قضاییه و ضابطین آنها 

توانسته ایم بین بیست تا سی درصد این مبلغ را وصول کنیم. 

وضعیتیارانهدارودرسالآینده
رییس سازمان غذا و دارو جزییات بودجه پیشنهادی برای ارز دارو در سال ۱۴۰۰ را اعلام کرد

دکتر محمدرضا شانه ساز درباره وضعیت ارز دارو در لایحه بودجه سال آینده، گفت: در لایحه بودجه پیشنهادی 
دولت برای سال ۱۴۰۰، معادل ۲.۵ میلیارد دلار برای ارز دارو و تجهیزات پزشکی اختصاص داده شده است.

وی درباره برخی اظهار نظرها مبنی آزادسازی ارز دارو در بودجه سال آینده، افزود: حتی اگر ارز دولتی تمام 
کالاهای اساسی حذف شود، اما ارز دولتی ۴۲۰۰ تومانی دارو همچنان به قوت خود باقی است.

شانه ساز ادامه داد: در سال ۱۳۹۷ میزان ارز تخصیصی برای دارو و تجهیزات پزشکی ۳.۷ میلیارد دلار بوده که سازمان 
غذا و دارو از طریق افزایش زیرساخت های تولید و افزایش سهم تولید در حوزه دارو و تجهیزات پزشکی، صرفه جویی کرده 

و این رقم را در سال ۱۳۹۸ به سه میلیارد دلار کاهش داد. رئیس سازمان غذا و دارو گفت: همچنین در سال ۱۳۹۸، سه میلیارد 
دلار به عنوان ارز دارو و تجهیزات پزشکی اختصاص یافت و در سال ۱۳۹۹ نیز ۲.۵ میلیارد دلار ارز به حوزه دارو و تجهیزات پزشکی اختصاص داده شد. 
البته ۵۰۰ میلیون دلار هم بابت اقلام مورد نیاز مقابله با کرونا توسط بانک مرکزی باید محاسبه شود. وی با اشاره به اینکه در سال ۱۳۹۹ علاوه بر ۲.۵ 
میلیارد دلارِ بودجه، ۵۰۰ میلیون دلار هم برای مصارف مربوط به اقلام دارویی و تجهیزاتی مورد نیاز مبارزه با کرونا باید از بانک مرکزی دریافت کنیم، 

عنوان کرد: در لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ نیز ۲.۵ میلیارد دلار بابت ارز و تجهیزات پزشکی دارو اختصاص داده شده است.

باشگاه خبرنگاران
گـــزارش
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یکی از این روش های 
فروش، وکالتی و 
دیگری معاوضه 
خودرو با خودرو 

مورد علاقه است که 
این دسته از خرید 

و فروش ها رونق 
زیادی هم گرفته 
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هواپیماهای ایرانی 
عامل رد کردن واکسن 

فایزر نبودند
در حالیکــه رییس کمیتــه علمی 
ســتاد مقابله با کرونا اعلام کرده بود 
به دلیل نداشــتن امکانات و شرایط 
لازم، هواپیماها و سیستم حمل و نقل 
ایران نمی تواند واکسن فایزر کرونا را 
وارد کند و به همین دلیل از دریافت 
آن انصراف داده ایم، رییس ســازمان 
هواپیمایی کشوری این مسئله را رد 
کرد و گفت: هیچ مشکلی در این زمینه 
نداریم و دو ایرلاین ایرانی آماده واردات 
هر نوع واکسنی از جمله فایزر هستند. 
آغاز واکسیناسیون فایزر در انگلستان 
مسلما تاریخ جدیدی را برای دنیا رقم 
زد چرا که مردم چشم به این واکسن 
به عنوان ناجی خــود دوختند اما به 
نظر می رســد واردات و تزریق آن در 
ایران داســتان پر پیچ و خمی دارد، 
چرا که چندی پیش مصطفی قانعی 
- رئیس کمیته علمی ستاد مقابله با 
کرونا- در برنامه ای تلویزیونی گفت: 
ایران در اتحادیه جهانی واکسن کرونا 
)کوواکس( اعلام کرده که واکســن 
فایزر را نمی خواهد چرا که این واکسن 
به شرایط و الزاماتی مانند زنجیره سرد 
منفی ۷۰ درجه نیاز دارد و این امکانات 
در هواپیماها و سیستم حمل و نقل ما 

وجود ندارد.
این اظهارات در حالی صورت گرفت 
که  شهرام آدم نژاد - معاون حمل و 
نقل وزیر راه و شهرســازی-  پیش از 
این اعلام کرده بود: سیستم حمل و 
نقل هوایی ایران آماده واردات واکسن 
کرونا است و شــرایط اعلام شده از 
سوی وزارت بهداشت درمان و آموزش 
پزشکی را دارد. همچنین تورج دهقان 
زنگنه - رییس ســازمان هواپیمایی 
کشوری- روی همین مسئله تاکید 
کرد که هیچ مشــکلی برای واردات 
واکســن کرونا از انــواع مختلف آن 
نداریم. این مقام مسئول اظهار کرد: 
در حال حاضر دو شرکت هواپیمایی 
ایران ایر و ماهان شــرایط لازم برای 
واردات انواع واکســن کرونا را دارند و 
سازمان هواپیمایی کشوری نیز طی 
بررســی ها و ارزیابی هایی که انجام 
داده به این نتیجه رسیده است که این 
دو ایرلاین هیچ مشکلی برای واردات 

انواع واکسن از جمله فایزر ندارند.
وی افزود: بررسی های صورت گرفته 
نشان می دهد که برای واردات واکسن 
کرونا هواپیماهــای ایران ایر و ماهان 
آمادگی لازم را دارنــد و می توانند با 
استفاده از یخ خشک دمای مورد نیاز 
برای واردات هر نوع واکسنی از جمله 
فایزر را که نیاز بــه دمای منفی ۷۰ 

درجه دارد، تامین کنند.

ایسنا
خـــبـــر

ISFAHAN
N E W S

یکی از ایــن بندهای این 
قرعه کشی مبنی بر در رهن 
بودن خودرو نزد شــرکت 
خودرو سازی بود که بر این 
اساس سند خودرو به مدت 
یکســال در رهن شرکت 
خودروســاز باقی خواهد 

ماند.
بعد از آن شرکت های خودروساز اقدام به 
اجرایی کردن طرح های فروش فوق العاده 
و پیش فروش کردند و خودروها هم تحویل 
مشتریان داده شد. حالا بعد از تحویل دادن 
خودرو شاهد خرید و فروش این دسته از 
خودروها که امکان خرید و فروش آن وجود 
ندارد، در فضای مجازی هستیم، یعنی  در 
حالی که خودروهای به فروش رسیده در 
بخشنامه های جدید، امکان فروش را به 
مدت یک سال ندارند، شاهد هستیم این 

خودرو ها به فروش می رسد.

  رونــق خرید و فــروش وکالتی 
خودرو در نمایشگاه های ماشین

سامان شهسواری یکی از نمایشگاه داران 

خودرو در گفت و گو با خبرنگار صنعت، 
تجارت و کشاورزی گروه اقتصادی باشگاه 
خبرنگاران جوان، با اشاره به اینکه خرید و 
فروش خودروهای صفر صورت می گیرد، 
گفت: با  وجود اینکه خودروهای صفری 
که از کارخانه خارج می شود نباید خرید و 
فروش شوند اما به صورت وکالتی این کار 

صورت می گیرد. 
به گفته این فرد، یکی دیگر از روش های 
خرید و فروش معاوضه خودرو است، یعنی 
فرد در این قرعه کشی ها اقدام به ثبت نام 
خودرویی می کند که ممکن است علاقه 
ای به آن خودرو ندارد اما به دلیل احتمال 
برندگی بالا یا داشتن پارتی و برنده شدن در 
آن محصول، این ثبت نام را انجام می دهد 
و برنده هم می شود، اما به دلیل اینکه به 
آن خودرو علاقه ندارد اقدام به فروش این 

خودرو می کند.
او گفت: یکی از ایــن روش های فروش، 
وکالتی و دیگری معاوضه خودرو با خودرو 
مورد علاقه است که این دسته از خرید و 

فروش ها رونق زیادی هم گرفته است.
به گفته کارشناسان این صنعت، این خرید 
و فروش ها که به خاطر عدم فعالیت مناسب 
دســتگاه های نظارتی است رونق گرفته 
اســت.  این روزها آگاهی خرید و فروش 
خودروهایی مانند سورن پلاس در فضای 
مجازی منتشر شده و در نمایشگاه های 
خودرو به صورت قولنامه ای به فرد دیگری 

واگذار می شوند.

موضوع اساســی در مورد خرید و فروش 
خودرو های وکالتی این اســت، زمانی که 
به  صــورت وکالتی معاملــه می کنیم آیا 
مالک خودرو می شویم؟ اما متأسفانه پاسخ 
منفی است. بله پاســخ از لحاظ حقوقی 
مطلقاً منفی اســت. شــما زمانی که به 
 صورت وکالتی خودرویــی را می خرید، 
مالک آن خو درو نمی شــوید و وکالت در 
فروش یا وکالت در انتقال سند به نام شما 
تا زمانی که سند رسمی به نام شما منتقل 
نشده باشد، قانون شــما را مالک خودرو 

نمی شناسد.
بر اســاس قانون رســیدگی به تخلفات 
رانندگی، شهروندان برای هر نقل  و انتقال 
خودرو ابتدا باید به پلیس راهور مراجعه 
کنند و تا زمانی که پلاک تعویض نشود، 
نقل  و انتقال قانونی نیست. متأسفانه دیده 
شده است که برخی فروشندگان ابتدا به 
دفترخانه ها مراجعه و با گرفتن وکالت اقدام 

به خرید خودرو می کنند.
اگر فروشنده وکالت دهد و خریدار تعویض 
پلاک نکند، تمام تخلفات به نام فروشنده 
ثبت می شود. دیده شده است که برخی 
خریداران به  صورت عمدی یا سهوی پس از 
دریافت وکالت نامه اقدام به تعویض پلاک 
نمی کنند که این امر مشــکلاتی را برای 

فروشنده به  وجود می آورد.

  معایب معامله از طریق وکالتنامه 
برای فروشنده و خریدار 

سرهنگ علی محمدی رییس مراکز شماره 
گذاری و تعویض پلاک پلیس راهور ناجا در 
این خصوص گفت: اخیرا عده ای، به صورت 
وکالتی اقدام به خرید و فروش خودرو کرده 

و سند را به نام خود ثبت نمی کنند.
وی با تاکید بــر اینکه معاملــه از طریق 
وکالتنامه برای فروشنده و خریدار معایب 
بسیاری دارد، افزود: وکالتنامه ها موقتی 
بوده و با پایــان یافتن تاریــخ، از اعتبار 
ساقط می شوند. همچنین هنگام تصادف 
مشکلات حقوقی بسیاری ایجاد می کنند.

ســرهنگ محمدی ادامه داد: در برخی 
مواقع پیش آمده که از خودرو برای کار های 
خلاف مانند سرقت یا مسائل امنیتی مورد 
اســتفاده قرار گرفته که فرد خریدار باید 

پاسخگو باشد.

رییس مراکز شــماره گذاری و تعویض 
پلاک پلیس راهور ناجا درباره مشکلات 
فروشنده گفت: در برخی مواقع، خریدار با 
وکالتنامه خودرو را تحویل می گیرد، سپس 
بــا آن جرائم رانندگی یــا جرائم دیگری 
مانند قاچاق کالا مرتکب می شود که در 
اینصورت فروشــنده را دچار مشــکلات 

قضایی می کند.
این مقام ارشــد انتظامی اظهار کرد: در 
تمام این مــوارد، دوربین های راهنمایی 
و رانندگــی صاحب پلاک را شناســایی 
می کنند و برای فرد مشــکلات بسیاری 
ایجاد می شــود که برای اثبات بیگناهی 
و فک پلاک باید ماه ها منتظر دستورات 

قضایی بمانند.
سرهنگ محمدی با تاکید بر اینکه طبق 

قانون باید به مراکــز تعویض پلاک برای 
معامله اقدام کرد، گفت: ما توصیه می کنیم 
افراد خودرو را وکالتــی نخرند و به همراه 

فروشنده برای تعویض پلاک اقدام کنند.

  مردم نباید به هیچ وجه خودرو را 
به صورت وکالتی خرید کنند

سعید موتمنی رئیس اتحادیه نمایشگاه 
داران خــودرو در گفت و گــو با خبرنگار 
صنعت، تجارت و کشاورزی گروه اقتصادی 
باشــگاه خبرنگاران جوان، با بیان اینکه 
مردم نباید به هیچ وجه خودرو را به صورت 
وکالتی خرید کنند، گفت: این روزها خرید 
و فروش خودرو صفر شده است و خریداران 
ریســک خرید و در مقابل فروشندگان 

ریسک فروش را ندارند. 

خرید و فروش وکالتی خودرو در فضای مجازی، ترفند جدیدی که دلالان به کار می برند؛  

ناظرانبازارخودرودرخواب!
اکنون بعد از تحویل دادن خودرو به مشتری شاهد خرید 

و فروش وکالتی آنها در فضای مجازی هستیم.
 از اردیبهشت ماه که طرح قرعه کشی خودرو به منظور 
سامان دادن به بازار خودرو راه افتاد، شرایط خاصی برای 

شرکت در آن در نظر گرفته شد.

بازار

قیمت لوازم خانگی تا پایان امسال کاهش می یابد
مدیرکل دفتر صنایع برق، فلزی و لوازم خانگی وزارت صمت گفت: با عرضه اختصاصی ورق های فولادی به تولید کنندگان لوازم 

خانگی در کشور، قیمت لوازم خانگی تا پایان سال جاری کاهش می یابد.
 کیوان گردان اظهار داشت: با عرضه اختصاصی ورق های فولادی به تولید کنندگان لوازم خانگی در کشور، قیمت لوازم خانگی در 
بازار کاهش می یابد. مدیرکل دفتر صنایع برق، فلزی و لوازم خانگی وزارت صنعت، معدن و تجارت افزود: با این اقدام انتظار داریم 

در زمینه کاهش قیمت لوازم خانگی در کشور تا پایان سال جاری گام های اساسی بر داریم.
وی با بیان اینکه عرضه اختصاصی ورق های فولادی به تولیدکنندگان لوازم خانگی در کشور از همین هفته آغاز می شود، گفت: 

در این راستا تمام مسیرهای منتهی به فروش ورق های فولادی در بازار سیاه را بستیم.
مدیرکل دفتر صنایع برق، فلزی و لوازم خانگی وزارت صنعت، معدن و تجارت اظهار داشت: در این شیوه جدید عرضه اختصاصی 
ورق های فولادی به تولیدکنندگان لوازم خانگی همانند خودروسازان ادامه خواهد داشت و تمام تولیدکنندگانی که پروانه بهره 

برداری دارند، می توانند با استفاده از این فرصت ورق های فولادی مورد نیاز خود را خریداری کنند.
گردان با بیان اینکه عرضــه اختصاصی ورق های فولادی بــه کاهش قیمت ورق نیز کمک خواهد کــرد، گفت: پیش از این 
تولیدکنندگان نمی توانستند کمتر از ۱۰۰ تن در بورس فولاد خریداری کنند، اما در شیوه نامه جدید تولیدکنندگان لوازم خانگی 

می توانند با حجم کمتری از بورس، ورق های فولادی خریداری کنند.

آغاز فروش ورق های فولادی ارزان قیمت به تولیدکنندگان لوازم خانگی
حمیدرضا غزنوی سخنگوی انجمن صنفی تولیدکنندگان لوازم خانگی ایران گفت: شیوه نامه فروش فولاد به تولیدکنندگان 
لوازم خانگی در بورس نیازمند آئین نامه است و انتظار داریم با توزیع فولاد ارزان قیمت به روش صحیح، زمینه کاهش قیمت لوازم 
خانگی در بازار فراهم شود. وی افزود: با این شیوه فروش ورق های فولادی به تولید کنندگان لوازم خانگی به قیمت مناسب آغاز 

خواهد شد و این در کاهش قیمت محصولات لوازم خانگی مؤثر خواهد بود.

بازار فناوری

زومیت
گـــزارش

 راهنمای خرید بهترین
  لپ تاپ دانشجویی 

و اقتصادی
در این مقاله، قصد 
داریــم بهتریــن 
ی  پ هــا لپ تا
اقتصادی را معرفی کنیم؛ لپ تاپ هایی 
که با حداقل هزینه، بتوانند پاسخ گوی 
نیازهای روزمره باشــند. بــا زومیت 
در راهنمــای خرید بهتریــن لپ تاپ 

دانشجویی همراه شوید.

واقعیت این اســت که مثل چند سال پیش، 
لپ تاپ دیگر کالایی نیست که به راحتی بتوان 
آن را تهیه کرد. حالا برای خرید لپ تاپ نو، در 
خوش بینانه ترین حالت باید چند ۱۰ میلیون 
تومان هزینه کنیــد. در این اوضــاع  و احوال، 
دانشجویان قشری هستند که بیشترین سختی 
را متحمل می شوند؛ کسانی که به دلیل وضعیت 
تحصیلی مجبور هستند لپ تاپ تهیه کنند؛ ولی 
اکثرشان نمی توانند چنددَه  میلیون تومان برای 

خرید لپ تاپ مناسب بپردازند.
همین موضوع باعث شد راهنمای خرید بهترین 
لپ تاپ دانشجویی را تهیه کنیم. در این مقاله، 
قصد داریم بهتریــن لپ تاپ های ارزان قیمت 
بازار را معرفی کنیم تا بتوانید با کمترین هزینه، 
بهترین کامپیوتر شخصی قابل حمل را بخرید. 
البته در نظر داشته باشــید منظور از »لپ تاپ 
ارزان قیمت« دستگاه هایی با قیمت ۱۰ تا ۲۵ 

میلیون تومان است.
دنیای لپ تاپ  شامل مدل های زیادی از برند های 
متنوعی است که هر یک از این مدل ها با چندین 

مشــخصات فنی عرضه می شوند. این موضوع 
منجر به پیچیدگی بیش از حد خرید به خصوص 
برای کاربران عادی می شود که اطلاعات چندانی 
از دنیای سخت افزار ندارند. به همین دلیل برای 
خرید لپ تاپ با هر بودجه ای، نکاتی مهم را ذکر 
می کنیم که با در نظر داشــتن آن ها، قادر به 
انتخاب بهترین گزینه برای کاربری خود خواهید 
بود؛ حتی گزینه ای که شاید در فهرست پایین 

حضور نداشته باشد.
ابتدا در نظر داشــته باشــید که لپ تاپ های 
اقتصــادی بــرای کاربری های عــادی مانند 
گشــت و گذار در اینترنت، کار با نرم افزارهای 
مجموعه آفیس، ویرایش سبک تصاویر، تماشای 
فیلم و لذت از موســیقی کاربرد دارند. با اینکه 
امکان اجرای نرم افزار های مهندسی دردسترس 
اســت، اما نباید انتظار اجرای ســریع و بدون 
مشکل پروژه های ســنگین را داشته باشید. با 
درنظرگرفتن کاربری های مذکور، موارد زیر را 

مدنظر داشته باشید:
لنوو و ایســر باتوجه به قیمت هــای جهانی، 
پشتیبانی مناســب در ایران و کیفیت ساخت 
خوب در این رده قیمتی بیشتر توصیه می شوند.

پردازنــده مهم ترین عنصــر در خرید لپ تاپ 
به شــمار می رود. پردازنده های نسل هشتم تا 
دهم پنتیوم و Core i۳ اینتل و سری ۳۰۰۰ 
رایــزن ۳ و ۵ در این بازه قیمتی دردســترس 
خواهند بود که عموما ۲ هسته و ۴ ترد پردازشی 
)۴ هسته و ۸ ترد پردازشی برای رایزن ۵ و ۷( 
 Core دارند. پیشنهاد ما مدل های مجهز به
i۳ )توان پردازشی خوب( یا رایزن ۳ و ۵ سری 
۳۰۰۰ )توان گرافیکی بهتر در مقایسه با اینتل( 

است.
اگر اســتفاده از لپ تاپ تا سال های آینده را در 

برنامه دارید، پیشــنهاد می کنیم از خرید 
محصولات مجهز به پردازنده های ســلرون 
اینتل و انواع Core i۳ نســل های قبل از ۸ 

خودداری کنید. 
در صورتی که بودجه زیادی ندارید می توانید 
مدلی با ۴ گیگابات حافظه رم خریداری کنید 
تا در آینده ۴ گیگابایت رم دیگر به آن بیافزایید.

حافظه ی SSD نقش بسیار مهمی در عملکرد 
کامپیوتر دارد. باتوجه به فقــدان این حافظه 
در اکثر لپ تاپ های ایــن رده ی قیمتی، قویا 
پیشــنهاد می کنیم افزودن SSD را پس از 
خرید برنامه ریزی کنید. بــا ۶۰۰ هزار تومان 
می توانید ۱۲۰ گیگابایت SSD برای ویندوز 

و نرم افزارهای اصلی خود تهیه کنید.
لپ تاپی با پردازنده Core i۳ نســل هشتم و 
SSD عملکرد به مراتب بهتری در مقایسه با 
لپ تاپی با Core i۳ نسل دهم و هارد دیسک 
خواهد داشــت. پس می توانید با صرفه جویی 
اندک در خرید اولیه، بلافاصله لپ تاپ خود را به 

SSD مجهز کنید.
حتما لپ تاپ را از نزدیک بررســی و کیفیت 
ساخت آن را با دیگر گزینه های مدنظر مقایسه 
کنیــد. لپ تاپ های رده پاییــن برخی برند ها 

کیفیت ساخت پایین و خرابی بالایی دارند.
این دســته از لپ تاپ ها ظرفیت باتری بالایی 
ندارند و به همین دلیل نباید توقع شــارژدهی 

بیش از ۳ تا ۵ ساعت را داشته باشید.
 HD عموم محصولات موجود به نمایشگر های
با رزولوشــن ۱۳۶۶ در ۷۶۸ پیکســل مجهز 

هستند. 
رزولوشن نمایشــگر مهم ترین مولفه نیست. 
 HD برخی مواقع لپ تاپ هایی با رزولوشــن
کیفیت تصویر و زاویه دید )زاویه دید مولفه بسیار 
مهمی در لپ تاپ ها است( به مراتب بهتری از 

رقبای Full HD خود دارند.
صفحه نمایش های مات صرفا خوانایی بهتری 
زیر تابش مستقیم نور دارند؛ اما کیفیت رنگ ها و 
جذابیت بصری کمتری در مقایسه با رقبای خود 

مجهز به صفحه نمایش های عادی دارند.
اگر نخواهید لپ تاپ دســت دوم بخرید، باید 
بدانید در زمانی که این مقاله را می نوشــتیم، 
حداقل باید بین ۱۰ تا ۱۲ میلیون تومان برای 
خرید لپ تاپ هزینه می کردیــد. در این بازه 
قیمتی، لپ تاپ های زیادی در بازار وجود دارد که 
اکثرشان هم مشخصات کم وبیش یکسانی دارند. 
در این میان، مدل هایی هستند که در مقایسه با 
سایر مدل ها، ارزش خرید بیشتری دارند و تجربه 

کاری بهتری را دراختیارتان قرار می دهند.
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رویداد جذب سرمایه در حوزه فین تک برگزار شد
رویداد جذب سرمایه در حوزه فین تک، با حضور ۸ استارت آپ این حوزه در محل صندوق نوآوری و شکوفایی 
ریاست جمهوری برگزار شد. ۳۰۷ کاربر، شامل سرمایه گذاران و مخاطبان رویداد از طریق پلتفرم اسکای روم 

بصورت آنلاین در برنامه حاضر شدند و استارت آپ ها به منظور جذب سرمایه به ارائه پرداختند.
 مهدی طغیانی دولت آبادی، عضو هیات رئیسه کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی به مشکلات حوزه 

فناوری های نوین مالی اشاره کرد و گفت: عمده مشکل در زمینه توسعه فین تک قوانینی است که شرکت های 
دانش بنیان و استارت آپ ها را آزار می دهد. دوســتان از کمیسیون های مجلس انتظار دارند که با وضع قوانین و 

مقررات، امور کسب و کار مالی کشور را تسهیل کنند. از طرفی بانک مرکزی نیز نگرانی هایی در حوزه نظام تامین مالی 
و پولی کشور دارد. به عبارت دیگر یک طرف قصد ایجاد نوآوری و طرف دیگر دغدغه های نظارتی و مدیریت این پروژه های نوآورانه 

را دارد. لازمه شرایط ایجاد شده اصلاح قوانین و مقررات متناسب با نیاز روز است؛ بر این اساس در مجلس تغییراتی برای نظام مالی کشور در نظر 
گرفته شده است. او ادامه داد: »کسب و کارهای نوپا در حوزه فین تک با ایده های نوین می توانند اسباب رشد و پیشرفت حرکت های اقتصادی را فراهم 
کنند. خدمات مالی جزء لاینفک حرکت های اقتصادی هستند که می توانند راهگشای توسعه در این حوزه باشند. ما از دوستان صندوق نوآوری و 
شکوفایی می خواهیم که پیشنهادات را منسجم کرده و در اختیار مجلس قرار دهند تا ما وظیفه خود را در زمینه تسهیل سازی قوانین انجام دهیم.«

»صداقت مفرط« یک مدل 
رهبری است که شامل مراقبت 

شخصی و به چالش کشیدن 
مستقیم است، اما این روش 

در فضای کاری امروز به ندرت 
اعمال می شود

،،
برترین ها

یادداشـــت
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 ذات بی نظم
 بازار سرمایه 

در خصوص بروز برخی نوســانات 
اخیر و فشار بالای فروش در بورس 
و چرایی وقوع آن، قبل از هر نکته ای 
باید به این واقعیت اشــاره شود که 
بطور کلی ذات بازارهای مالی مبتنی 
بر نظام علت و معلولی مستقیم نیست 
و مســائل مرتبط با بازارها در واقع 
چند علتی هستند. اما اگر بخواهیم 
تحلیــل و تفســیری در خصوص 
نوســانات اخیر بورس ارایه کنیم، 
می توان به مواردی از این دست اشاره 
کرد، قیمت ســهام برخی افراد که 
در نمودارهای زیان ده قرار داشــت، 
امروز در مسیر رشــد قرار گرفته و 
طبیعی است صاحبانشان تصمیم 
به فروش سهامشــان بگیرند. گروه 
دیگری از افراد نیز وقتی قیمت های 
سهام دچار نزول شــدید شده بود، 
اقدام به خرید ســهام کرده بودند. 
این افراد بطــور میانگین، حدود۳۰ 
درصد ســود را تجربه می کنند. این 
طیف از مخاطبان بورس نیز بازار را با 
دقت رصد می کنند تا با کوچک ترین 
نشانه های احتمالی از نزول شاخص ها 
اقدام به فروش سهام کنند. این روند 
به صورت دومینو وار، فشار فروش را 
در کل بازار افزایش می دهند. به نظرم 
شــاخص می تواند مدتی استراحت 
کند و در مســیر اصلاح قرار بگیرد. 
این اصلاح تا شــاخص 1میلیون و 
4۰۰هزار واحــدی تبعات خاصی 
را در بازار نخواهد داشــت. امیدوارم 
وقتی شاخص به محدوده مورد نظر 
رسید، فشــار فروش و ترس فعالان 
بازار به درجه ای نرســد کــه بازار 
غیرقابل کنترل شود. همه امیدوار 
هســتیم که بازارگردانان جدیدی 
که متولیان بورس به کار گرفته اند، 
بتوانند وظایف خود را به درســتی 
انجام دهند تا بــازار دوره ای از ثبات 
را در پیش داشته باشد. از سوی دیگر 
بودجه 14۰۰کل کشــور بودجه ای 
تورمی و غیــر قابل وصول اســت. 
اعدادی که در بخش درآمدها لحاظ 
شده کمترین همخوانی را با واقعیات 
اقتصادی ندارد. این روند احتمال بروز 
کسری بودجه گسترده در بودجه را 
محتمل می کند. چنانچه این اعداد 
و ارقام که به عنوان کســری بودجه 
سال14۰۰ در اقتصاد ایجاد شوند، 
در سال آینده دامنه های افزونتری 
از رشد تورم را تجربه خواهیم کرد. 
بدون تردید بــورس هم به این فعل 
و انفعال واکنش نشــان خواهد داد. 
شخصا فکر می کنم اگر با همین رویه 
در خصوص کسری بودجه و... روبه رو 
باشیم و از سوی دیگر برخی تحرکات 
گروه های تندرو در کشــور منجر به 
تداوم تحریم ها و عدم احیای برجام 
شود، شاخص طی 6ماه آینده به طور 
میانگین حول و حوش عدد 2میلیون 
و 4۰۰هــزار واحدی تثبیت خواهد 
شد. مگر اینکه روند مذاکرات با امریکا 
در پیش گرفته شود و اقتصاد ایران 
بتواند انتظارات تورمی خود را مهار 
کند. پرسشــی که با این توضیحات 
به ذهن خطور می کند، آن است که 
سهامداران در صورت مواجهه با یک 
چنین شرایطی چه کار باید بکنند؟ 
توصیه همیشگی تمام معامله گران 
بزرگ آن است که در وهله نخست 
با استراتژی معاملاتی که برای خود 
برنامه ریزی می کنید، پیش بروید. 
هر استراتژی معاملاتی متشکل است 
از بخش های مهمی چون حد زیان، 
نقطه خرید و بازده مورد انتظار است. 
در صورتی که سهامداران این اصول 
کلی را رعایت کنند مطمئن باشند که 
در بازارهای مالی بدون شک، بازدهی 

مناسبی خواهند داشت. 

تعادل
تحلیــل بورس
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بزرگترین قطب های استارت آپی اروپا

لندن؛ همچنان در صدر

بررســی ها حاکی از اســتمرار موقعیت لندن به عنوان 
بزرگترین قطب اســتارت آپی قاره اروپا در ســال جاری 
است. در این رتبه بندی، تعداد اســتارت آپ ها و میزان جذب سرمایه توسط 
 آن ها، مهمترین مولفه ها در ســنجش اندازه قطب های استارت آپی محسوب

 می شوند.

قاره اروپا همواره یکی از کانون های اصلی نوآوری و فعالیت های اســتارت آپی 
در جهان مطرح بوده اســت. مراکز علمی پیشــتاز، نظام تامین مالی کارآمد، 
زیرساخت های اقتصادی مطلوب و ... منجر به تبدیل این قاره به یکی از مقاصد 
جذاب کارآفرینان و صاحبان ایده در اقصی نقاط جهان شده اند. در همین زمینه، 
در ادامه به معرفی بزرگترین قطب های استارت آپی اروپا بر اساس دو معیار تعداد 

استارت آپ های فعال و میزان جذب سرمایه توسط آن ها خواهیم پرداخت.

   1( لندن: پایتخت بریتانیا به مانند سالیان اخیر در صدر کشورهای اروپایی از نظر 
تعداد استارت آپ ها و همچنین میزان تزریق سرمایه به آن ها قرار دارد.

   2( برلین: برلین در سال 2۰16 موفق به سبقت از پاریس به عنوان دومین قطب 
بزرگ استارت آپی اروپا و حفظ این جایگاه در سال های بعد شد.

   ۳( پاریس: با توجه به رشد سریع پایتخت فرانســه در عرصه نوآوری و فناوری، 
کارشناسان بازگشت این شهر به رتبه دوم بزرگترین قطب های استارت آپی اروپا طی 

دو سال آینده را دور از انتظار نمی دانند.

   4( آمســتردام: با توجه به وضعیت و روند حرکت زیست بوم استارت آپی پایتخت هلند، 
احتمال تغییر رتبه آن در این فهرست طی یک یا دو سال آینده، بعید نخواهد بود.

   5( بارسلونا: شواهد موجود حاکی از فاصله بســیار اندک میان رتبه های پنجم تا هشتم 

بزرگترین قطب های استارت آپی اروپا است. بنابراین، سقوط احتمالی بارسلونا در این فهرست 
طی سال های پیش رو چندان دور از انتظار نخواهد بود.

   6( مونیخ: مونیخ را می توان به عنوان یکی از نمونه های بسیار موفق در زمینه رشد زیست بوم 
استارت آپی در نظر گرفت. ارتقاء جایگاه این شهر در میان برترین قطب های استارت آپی اروپا 

از رتبه 12 در سال 2۰16 به رتبه 6 در سال جاری، موید همین موضوع است.

   ۷( مادرید: پایتخت اســپانیا پس از سال ها قرار داشــتن در رتبه 6 بزرگترین قطب های 
استارت آپی اروپا، امسال و با یک پله سقوط در جایگاه هفتم این فهرست قرار گرفت. اتفاقی 
که بیش از هر چیز به حجم بالای جذب سرمایه توسط استارت آپ های مستقر در مونیخ در 

مقایسه با مادرید بازمی گردد.

   ۸( استکهلم: رشد شتابان مونیخ منجر به سقوط یک پله ای پایتخت سوئد و قرار گرفتن آن 
در رده هشتم بزرگترین قطب های استارت آپی اروپا شده است.

   9( دوبلین: با توجه به تفاوت اندک میان وضعیت زیست بوم استارت آپی دوبلین و شهرهای 
استکهلم و میلان، احتمال صعود یا سقوط پایتخت ایرلند در فهرست سال بعد دور از انتظار 

نخواهد بود.

   1۰( میلان: میلان پس از ارتقاء جایگاه خود به رتبه دهم بزرگترین قطب های استارت آپی 
اروپا در سال 2۰1۸، موفق به حفظ این موقعیت شده است.

اقتصاد آنلاین
گــــــزارش

استارت آپ

چگونه در حدود سه هفته بهترین مدیر شویم؟

22 روز تا مدیریت

بهترین راه برای یک 
رییس جدید برای 

بدست آوردن احترام 
تیم کاری و شرکت 

یادگیری روش هایی 
است که باعث ارتقای 

درجه و احترام رهبران 
شده است و سپس 
شروع به تقلید آن 
ویژگی ها و رفتار ها 

نماید 

بر عهده گرفتن نقــش مدیریت برای اولین بــار می تواند 
تجربه ای بسیار ترسناک باشد. ناگهان همه برای گرفتن پاسخ 
سوال هایشان به شما نگاه می کند و اکنون که شما قدرت لازم 
برای اخراج یا کسر حقوق و رتبه کارمندانتان را پیدا کرده اید، 
برخی افراد ممکن است باعث ترس شما شوند. اما به دلایلی شما 
را برای هدایت یک تیم انتخاب کرده اند و شاید تمام چیزی که 

به آن نیاز دارید کمی راهنمایی است.

بــرای پایــان دادن به این 
نگرانی هــا ما یــک برنامه 
ریــزی 22 روزه را انجــام 
داده ایم که شما را به بهترین 
و محبوب ترین رییسی که 
می تواند وجود داشته باشد 

تبدیل خواهد کرد. 

   روز اول: نقش رهبری را نپذیرید 
مگر این که مقداری تجربیات مدیریت 

یا مشاوره کسب کرده باشید
رییس شدن ممکن اســت مانند یک راه 
طبیعی برای پیشرفته در شغل تان به نظر 
بیاید، اما اگر علاقه ای به مدیریت و رهبری 
یک تیم و شرکت هر روزه در جلسات متعدد 
ندارید شاید بهتر اســت نظرتان را تغییر 
دهید. اگر هنوز مطمئن نیستید نیز اشکالی 

ندارد.

   روز دوم: یابد بگیرید چه ویژگی ها 
و رفتار هایی باعث موفقیت رهبران در 

سازمان شما شده اند
بهترین راه برای یــک رییس جدید برای 
بدست آوردن احترام تیم کاری و شرکت 
یادگیری روش هایی است که باعث ارتقای 
درجه و احترام رهبران شده است و سپس 
شروع به تقلید آن ویژگی ها و رفتار ها نماید. 

   روز ســوم: برنامه های خود برای 
آینده تیم تان را با کارکنان خود در 

میان بگذارید
رهبرانی کــه از خود دیدگاه بــاز و آینده 
نگرانــه ای ارائه می دهنــد توانایی دیدن 
فاصله های دور و دور اندیشی را دارند. شاید 
مهم ترین نکته این باشد که آن ها می توانند 
باعث شوند کارکنانشــان حس کنند که 
آن ها بخشی از چیزی بزرگ تر از خودشان 

هستند.

   روز چهارم: یک برنامه نســبتاً 
منســجم برای چند ماه آینده خود 

داشته باشید
به عنوان یک مدیر، بدون شــک مجبور 
خواهید شد با مشــکلات غیرمنتظره ای 
که ناگهان بــروز می کنند روبرو شــوید، 

اما همزمان باید برنامه ای منســجم برای 
رسیدن به اهداف در ماه های آینده داشته 
باشــید. یکی از مهم تریــن ویژگی های 
مدیرعامل های موفــق در حوزه مدیریت 
زمان این اســت که آن هــا برنامه محور 

هستند. 

   روز پنجم: ۱0 درصد از ســاعات 
کاری خود را به یادگیری چیز های تازه 

اختصاص دهید
بله درست است که ســرتان شلوغ است، 
اما ممکن اســت 24 ساعت شــبانه روز 
مشغول کار باشــید و در انتها کاری نیز به 
انجام نرسیده باشد. اما نکته بسیار مهم این 
است که وقت کافی در زندگی خود برای 
ماجراجویی های ذهنی کنار گذاشته باشید. 

   روز ششم: از تلاش برای اثبات این 
که باهوش هستید خودداری کرده و 
سعی کنید وظایف را به دیگران محول 

کنید
بززگ ترین چالشی که یک مدیر با آن روبرو 
می شود این است که نباید سعی کنند خود 
را بسیار باهوش و توانمند نشان دهند حتی 
اگر این ویژگی ها چیز هایی باشند که باعث 
بدست آوردن مقام مدیریت برای آنان شده 
است. رییس بودن یعنی این که بگذارید 

دیگران بدرخشند. 

   روز هفتم: با ایجاد یک شــکاف 
باریک »گفتن-انجــام دادن« برای 

گروه خود الگو باشید
شکاف »گفتن-انجام دادن« فضایی است 
که بین حرف ها و اعمال شما وجود دارد و 
شکاف باریک )یا عدم وجود فاصله( بین آن 
چه که می گویید و آنچه که انجام می دهید 
نماد اصلی مدیریت موثر است. هدف ایجاد 
یک الگوی خوب برای کسانی است که با 
آن ها کار می کنید. حتــی اگر همکاران یا 
زیردستان شما پای قول ها و وعده هایشان 
باقی نمی مانند شما باید از این قاعده تخطی 

نکنید.

   روز هشــتم: به کارمندان خود 
هشــدار دهید که ممکن اســت 
خرابکاری کنید و آن ها را تشــویق 

کنید که شما را از بازی خارج کنند
شما به عنوان یک مدیر انسان بی نقصی 

نیستید.

   روز نهم: وقتی که چیزی نمی دانید، 
به آن اعتراف کنید

به همــان ایده ناقــص بــودن بازگردید. 
مطالعات نشان می دهد مدیرانی که همه 
چیز را نمی دانند موفق تر هستند، البته تا 

زمانی که بتوانند کارکنان خود را با کسی 
که جواب را می داند مرتبط سازند.

   روز دهم: کارمندان خود را تشویق 
کنید که مشکلات را خود به تنهایی 

حل کنند
شما نباید مشــکلات کارمندانتان را حل 
کنید. آن ها باید خود مشکلاتشان را حل 

کنند البته با راهنمایی شما. 

   روز یازدهم:، اما اگر تصمیم اشتباه 
گرفتند از آن ها پشتیبانی کنید

مطمئنــاً وقتی کــه کارمندتــان را تنها 
گذاشــتید که خودش مشکلاتش را حل 
کند بدون شک اشتباهی مرتکب خواهد 
شد. از آن ها عصبانی نشوید و حمایتتان را از 
آن ها دریغ نکنید. باید به آن ها بیاموزید به 

خود اطمینان داشته باشند.

   روز دوازدهم: مثبت نگر باشید تا 
بتوانید الهام بخش تیم تان برای انجام 

بهترین کار ها باشید
انسان های شاد معمولاً رییس های بهتری 
خواهند بود. بر اساس تحقیقات دانشگاه 
فلوریدا، مثبت اندیشی یکی از ویژگی های 
کلیدی مدیریت موثر و کارآمد است و 11 
درصد تفاوت در تاثیرگــذاری مدیریت و 

رهبری ها مربوط به مثبت اندیشی است.

   روز ســیزدهم: روش مدیریتی 
»صداقت مفرط« را در پیش بگیرید

»صداقت مفرط« یک مدل رهبری است 
که شامل مراقبت شــخصی و به چالش 
کشیدن مستقیم اســت، اما این روش در 
فضای کاری امروز به ندرت اعمال می شود. 
فروتن و کمک کننده باشید و شخصاً و به 
سرعت به زیردستانتان راهنمایی بدهید، 
در جمع آن ها را تشویق کنید، در تنهایی از 
آن ها انتقاد کنید و چیزی را شخصی نکنید.

   روز چهاردهم: کسل کننده باشید 
یا قابل پیش بینی، ثابت قدم و قابل 

اعتماد
استیو جابز یک اســتثنا در این قانون بود: 
رهبرانی که فراری و غیرقابل پیش بینی 
هستند با تیم شــان رابطه خوبی ندارند. 
خســته کننده بودند، یعنی قابل اعتماد 
بودن بهتر است. از لحاظ عاطفی بایید ثبات 
داشته باشید، توافق پذیر و باوجدان باشید. 

   روز پانزدهم: وقتی که بازخورد ارائه 
می دهید، واکنش شخصی خود را به 
یک رفتار خاص نشان دهید نه یک 

ارزیابی جهانی را
در بیشــتر محیط هــای کاری امروزی، 
فرآیند بازخورد نادیده گرفته می شود. از 
آنجایی که مدیران سعی می کنند هنگام 
دادن بازخــورد عینیت گرا باشــند یک 
ارزیابی کلی از عملکــرد کارمندان خود 
ارائه می دهند. بجای آن باید واکنش های 
شــخصی خود را بــه یک رفتــار خاص 
 نشــان دهند. باید واکنش ها و سخنانتان

 واقعی باشد. 

   روز شانزدهم: به جای ستودن تیم 
تان به خاطر بی نقــص بودن، آن ها 
را تشویق کنید که عملکرد بهتری 

داشته باشند
کمتر مدیر موفقی می گوید که بیش از حد 
از کارمندان خود تعریف می کند و به جای 
آن روی عملکرد بهتری که می توانند داشته 

باشند تمرکز دارد. 

   روز هفدهم: از تیــم و همکاران 
نزدیکتان بخواهید که به شما پیش 

خورد بدهند
علاوه بر ارائه بازخــورد در مورد عملکرد 
کارکنان تان، باید در مــورد خودتان نیز 
بازخورد بخواهید یعنی از آن ها بخواهید 
به شما بگویند که چه کاری باید بکنید که 
در آینده اوضاع بهتر شود. از آن ها در مورد 
هدفی که دارید نظر بخواهید و نظر آن ها را 

قضاوت نکنید.

   روز هجدهم: پاسخ ندادن به این 
سوال را برای آن ها غیر ممکن سازید

به کارکنان و همکاران خود نزدیک شده اید 
و از آن ها بازخورد یا پیش خورد خواسته اید 
و آن ها تنها به شما خیره شده اند. هر چه 
باشد، از نظر آن ها انتقاد از رییس می تواند 
ترسناک باشــد. اگر کارمندان در جواب 
ســوالتان گفتند که همه چیز بی نقص و 
عالی است قبل از اینکه چیزی بگویید زیر 
لب تا 6 بشمارید. هدف از این کار این است 
که به او وقت دهیــد چیزی که در ذهنش 
اســت را به زبان بیاورد. کسی نمی تواند 
این مقدار سکوت را تحمل کرده و چیزی 

خواهد گفت.

   روز نوزدهــم: از کارمندان خود 
بپرسید که آیا فکر می کنند در انجام 
وظیفه کاری شــان به مهارت کامل 

رسیده اند
شاید اغوا کننده باشد که از موفق تیم تان 
بگویید و از چیز هایی که بد پیش رفته اند 

بگذرید. این کار می تواند خطرناک باشد. 

   روز بیستم: یک الگوی رهبری پیدا 
کرده و برای تبدیل شدن به مدیری 

بهتر نت برداری کنید
به عنوان یک مدیر در هر رتبه ای، نکته مهم 
این است که خود را بالاتر از دیگران ندانید و 
در دام قدرت و پول نیفتید. باید به یکی دیگر 
کمک کنید که رهبری بزرگ شود و او نیز 
در مسیری مشابه به شما کمک خواهد کرد. 
این شخص می تواند یک همکار باشد یا یک 

دوست یا مشاور.

   روز بیســت و یکم: فروتنی خود 
را با گوش دادن به ایده های دیگران 

نشان دهید
بله شــما رییس هســتید. اما یک رهبر 
کارآمد پذیرای نظرات دیگران اســت به 
خصــوص زمانی کــه می خواهد تصمیم 
بزرگی بگیرد. گــوش دادن یک ابزار مهم 
برای تمرین همدردی اســت و همدردی 
و درک دیگران نیز مســیری فوق العاده 
 برای رســیدن به قــدرت و تاثیرگذاری

 است. 

   روز بیست و دوم: وقتی که اشتباه 
کردید به آن اعتراف کرده و بگویید 

که باید دیدگاه خود را تصحیح کنید
بعضی چیز ها را درست و بعضی چیز های 
دیگــر را اشــتباه متوجه خواهید شــد. 
باید همیشه مشــتاق یاد گرفتن باشید. 
دیدگاه هایتان را تغییر دهید، پذیرا باشید 
و گوش دادن را یاد بگیرید. واکنش شــما 
به نظرات مخالفت و کنار آمدن با نظرات 

نادرست بسیار مهم است.
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